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Glasilo grada Kraljevice

Komunalni info

Novosti iz Grada Kraljevice

Uspješno Leto u Kraljevici 2018.

Nova rubrika „Šetnja gradom“- 
razgovor s uspješnim košarkašem 
Davorom Konjevićem 

Naše udruge…….

Novi školski počeci 
Sretno prvašići!

Intervju:
Andrina Frleta



Dragi   sugrađani,
  

polako se bliži kraj još jednog dugog i toplog ljeta, koje 
će ostati zapamćeno po uspjehu naših nogometaša na 
Svjetskom prvenstvu u Rusiji i po toplom i sunčanom 
kolovozu. Nadam se da ste uspjeli naći bar malo vremena 
za odmor, opuštanje i trenutke uživanja uz more. Za mene 
je ljeto bilo ispunjeno radošću zbog uspjeha naših sportaša, 
ponekim danom provedenim sa sinom uz more u čemu 
najviše uživam, ali prije svega radom u smislu priprema 
brojnih projekata, obavljanja čitavog niza radnih sastanaka, 
te stvaranja preduvjeta i okvira za efikasnu realizaciju istih 
u što bržem vremenskom razdoblju. Zbog toga se i radujem 
dolasku jeseni, novog radnog ciklusa, zamaha i početka 
konkretnih radova na pojedinim projektima.

Pred vama je novi broj lista „Frankopan“ u kojem možete 
pronaći informacije o onome što smo radili i o onome što 
nas sve zajedno čeka... Vi ste zajedno s nama pokretači 
razvoja Kraljevice, Vi prezentirate i prenosite sliku grada, 
te se stoga želim zahvaliti svima vama koji to činite bilo 
putem svog rada, putem sporta, škole, vrtića, raznih udruga, 
uključenjem u brojne aktivnosti ili pak sudjelovanjem u 
manifestacijama…

Možemo biti ponosni što imamo mnogo mladih, talentiranih i uspješnih ljudi koji prezentiraju grad na pravi način. U 
ovom broju „Frankopana“ imat ćete priliku bolje upoznati dvoje mladih ljudi kroz intervju. To su Andrina Frleta i Davor 
Konjević. Sretan sam i ponosan što Kraljevica ima takve ljude ! „Leto va Kraljevici“ osmislili su i vodili mladi ljudi, moja 
zamjenica Paula Vučković i Fran Frleta, koji je dao svoj doprinos kao organizator, glazbenik i umjetnik. Vjerujući u mlade 
ljude dao sam im punu slobodu u organizaciji i radujem se ostvarenom. Program je bio raznolik u glazbenom, umjetničkom, 
pa i gastronomskom smislu u namjeri da se zadovolje ukusi svakog građana.

Jesen otvaramo početkom radova na izgradnji nove lučice Carovo. Tijekom ljeta su sve pripremne radnje odrađene, 
odabran je izvođač i radovi vrijedni 7,5 milijuna kuna mogu početi. Na proljeće očekujemo Carovo u novom ruhu s 
modernim pasarelama dužine 60 metara i bez starih, derutnih i opasnih mulića. Po tome će se naći prostora za 60-tak 
novih vezova. Radimo i na tome da na lokaciji iznad SRD “Škarpina“ izgradimo novo parkiralište za 30-tak vozila, a urediti 
ćemo i postojeći park iznad samog područja lučice. Prostor želimo nazvati šetalištem i parkom Milke Milinković, naše 
proslavljene sportašice i olimpijke. 

Krajem rujna prijavljujemo projekt uređenja šetnice uz plažu na Oštru na natječaj Ministarstva turizma. Projekt je trenutno 
pri kraju izrade, a prema planiranome šetnica uz more će se u potpunosti urediti i obogatiti sadržajima. Planiramo napraviti 
sanitarni čvor, postaviti novu komunalnu opremu, pametne klupe, vježbalište na otvorenom, dječje igralište… Paralelno se 
priprema stručna dokumentacija za uređenje plaža na istom potezu, a kako bi i područja dosada neuređenih dijelova plaža 
mogli urediti.  Namjera nam je da uređenjem i dodatnim sadržajima ponuditi više gostima, ali i domaćim ljudima koji će 
kroz cijelu godinu imati razloga dolaziti na Oštro.

Projekt „Putovima Frankopana“ krenuo je u konkretnu realizaciju te su već uređeni prostori sanitarija u prizemlju i na 
katu, a uskoro će krenuti radovi na pročelju i okolišu dvorca. Tu smo dodatnim aktivnostima i radom uspjeli ostvariti 
značajne uštede na projektu uređenja okoliša, koji je sada u potpunosti prilagođen zahtjevima konzervatora i grada. Tako 
je prvotna konzola, odnosno garaža koja je trebala biti u platou dvorca uklonjena, nanovo osmišljeni prostor oko dvorca 
slijedi prirodnu konfiguraciju terena, što je značajno pojeftinilo sam projekt. Smanjenjem ovog udjela u sufinanciranju 
okoliša otvorili smo si mogućnost da ta sredstva preusmjerimo na uređenje unutrašnjosti dvorca (atrija) uslijed novih 
konzervatorskih nalaza i momenata sigurnosti te na tome aktivno radimo cijelo ljeto u stalnoj komunikaciji s provedbenim 
i nadzornim tijelima. 

Radovi na energetskoj obnovi i uređenju OŠ Kraljevica su u tijeku, rok izvođenja je do kraja godine. S novim pročeljem, 
krovom i stolarijom naša škola će postati ugodnije mjesto za boravak naših učenika, nakon gotovo 40 godina.
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Napravili smo projekt energetske obnove Doma kulture i sporta. Uskladili smo ga s uvjetima natječaja, pripremili svu 
dokumentaciju i uspješno prijavili na natječaj, te se nadamo pozitivnom ishodu i pomoći od EU fondova, čime će krenuti 
radovi na Domu kulture i sporta.

Za koji dan će se izmjestiti instalacije na mjestu pristupne ceste za POS-ove stanove Šmrika i krenuti će izgradnja ceste, 
parkinga i trga. Prema zacrtanoj dinamici druge godine trebali bismo imati izgrađen novi centar u Šmriki.

U izradi je glavni projekt značajnog proširenja groblja Kraljevica. Proširenjem groblja urediti će se dodatne pješačke 
staze, okoliš i proširiti kapacitet grobnih mjesta. Do kraja godine glavni projekt će biti završen kako bi dogodine krenuo 
u realizaciju. Projekt predviđa proširenje za 128 grobnih mjesta, a izvediv je odjednom i u fazama ovisno o potrebama, 
interesu i financijskim uvjetima.

Moram spomenuti i Trg Zrinski, odnosno ljetnu pozornicu, za koji aktivno i uspješno rješavamo imovinske-pravne odnose 
i aktivno pripremamo dokumentaciju kako bi projekt početkom slijedeće godine prijavili na EU fondove. Dobivanjem 
sredstava i uređenjem Trga Zrinski i ljetne pozornice dobit ćemo novo središte i istovremeno ćemo zaštititi vrijednu 
kulturnu baštinu i iskoristiti je na najbolji mogući način, kao tržnicu i prostor za raznorazna događanja i manifestacije.

Već na jesen nas očekuju IV. izmjene Prostornog plana Grada Kraljevice sa svrhom usklađenja s projektom aglomeracija 
Kraljevica izgradnje kanalizacije i vodovoda. Ovime će se prostorni plan grada uskladiti s najvećim strateškim projektom 
vrijednim 120-150 milijuna kuna po kojem će Kraljevica, Šmrika i Bakarac dobiti 37 km kanalizacijske mreže i 17 km 
vodovodne mreže, te pročistač, i na taj način će se direktno stvoriti okviri za njegovu realizaciju do kraja 2023. godine. Plan 
će se u izmjenama uskladiti i s zahtjevima i potrebama građana i gospodarskih subjekata na području grada, stvarajući tako 
uvjete za nove investitore ne narušavajući prostornu harmoniju i higijenu grada.

Očekuje nas zamjena svih rasvjetnih tijela energetski prihvatljivijima i učinkovitijim modelom, a što znači i početak 
realizacije projekta obnove i racionalnog upravljanja javnom rasvjetom.

Do kraja godine nastavljamo s obnovom cestovne infrastrukture po kojoj se nastavlja s dionicom Podbanj 2 i kasnije 
Podbanj 3, urediti će se Randićeva ulica, aktivno se radi na pripremi dokumentacije za novu cestu za Oštro, radimo na 
tome da osmislimo prostor Oštra s obzirom na probleme parkiranja u ljetnim mjesecima, ali i cjelokupni sustav parkiranja 
na području grada gdje ćemo uvesti reda. Osigurali smo sredstva za obnovu straža na tuneri u Bakarcu. Nastaviti ćemo s 
ulaganjima u pomorsko dobro. Imovinsko pravni odnosi na igralištima pokraj osnovne škole su pri kraju rješavanja što je 
preduvjet za njihovo uređenje.  

Navedeni projekti su samo dio posla koji nas očekuje. Konačno rješavanje pitanja novog vrtića se idejno oblikuje i kao 
gradonačelnik pun sam optimizma u vjeri da ćemo imati prostorno adekvatni vrtić kroz dvije do tri godine, aktivno radimo 
u suradnji s ravnateljicom lučke uprave na uređenju rive i novih poslovnih i drugih sadržaja u lučkom bazenu, u stalnoj smo 
interakciji s Ministarstvom državne imovine glede zemljišta koje su u vlasništvu države, a imaju potencijale gospodarske 
eksploatacije.   

Kao što vidite mnogo je posla, projekata i izazova pred nama. Nabrojao sam veće projekte na kojima  radimo, no uz njih 
imamo i čitav niz dodatnih i manjih kojima se također aktivno bavimo, a vama su vidljivi. Počela je nova školska godina 
te želim istaknuti odličan odnos s ravnateljem i djelatnicima škole. Obnova škole popraćena je zadržavanjem svih dosada 
dosegnutih standarda koje smo mi kao jedinica lokalne samouprave osigurali. Besplatni udžbenici su osigurani za svakog 
đaka i dalje. No, tu nećemo stati već i dalje u suradnji sa školom tražimo načine kako bismo mladima osigurali bolje 
školovanje. 

Na kraju ponavljam, radujem se jeseni punoj posla i svakom novom danu u ulozi gradonačelnika. Budim se s idejama i 
zamislima kako naš grad učiniti boljim mjestom za život. Želim da nam se svi vi u tome pridružite i da zajedno stvaramo 
novu Kraljevicu. Siguran sam da ćemo u tome uspjeti. 

Vaš gradonačelnik
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GRADSKO OKO
NE ODLAŽITE OTPAD U OKOLIŠ!

Usluga odvoza glomaznog otpada je besplatna postavom 85 spremnika tzv. baja 
na javnim površinama prema Godišnjem programu odvoza ili uz pomoću grajfera 
i malog kamiona na Vašoj kućnoj adresi ili najbližoj lokaciji na kojoj je moguć 
pristup kamiona. Za sve ostale informacije javite se u gradsku upravu.

Cesta Križišće - Plase Šmrika, Bobuši naftovod

Šmrika, Bobuši naftovod stara cesta Kraljevica - Šmrika
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Tekst i fotografija: Ranko Frka

Sanacija krova na Društvenom 
domu u Bakaracu

Na krovu Doma u Bakaracu sanirana je šteta od jakog 
nevremena koje je ove zime odnijela dio krovnog pokrova-
salonitki. Zamijenjeno je cca 100m2 krova s postavom 
crijepa mediteran i izradom potrebnih limenih spojeva. 
Izvođač radova bio je Ri-profil d.o.o. iz Šmrike.

Izgradnja upojnog bunara u 
Kalini

U mjesecu lipnju dovršena je izgradnja upojnog bunara za 
oborinske vode u ulici Kalina u Kraljevici. Upojni bunar 
dio je novoizgrađenog sustava odvodnje u velikom zavoju 
ulice Kalina, te je projektiran za prihvat 60m3 vode. Između 
ostalog, namjena mu je i sprječavanje poplava u  ulici Carovo 
i Randićeva. Izvođač radova bio je Kvarner Graditeljstvo 
d.o.o.

Sanacija sunčališta na Carovu

Na Carovu se ovo ljeto uredilo sunčalište na veloj plaži. Od 
radova treba spomenuti betoniranje cca 215m2 sunčališta, 
sanaciju stepenica za ulaz u more, postavu tuša na sjevernom 
dijelu plaže te drugu komunalnu opremu u sklopu nabave 
Vlastitog pogona.

Plaža je dohranjena i sitnijim materijalom koji će se u 
narednim godinama, djelovanjem mora, zaobliti u šljunak. 
Vrijednost investicije je 82.500 kuna, a sufinancirana je 
sa 50.000 kuna osiguranih sredstava iz proračuna PGŽ-a 
i Natječaja za prijavu projekata za raspodjelu sredstava 
namijenjenih pomoći u održavanju pomorskog dobra. 

Uređenje obalne šetnice – 
Idejni projekt
Početkom srpnja raspisan je natječaj za idejni projekt 
uređenja obalne šetnice na poluotoku Oštro. Namjera 
je prijava projekta na natječaj Ministarstva turizma za 
dodjelu sredstava za uređenja plaže, popratnih sadržaja i 
infrastrukture. Izradu projekta izvodi tvrtka MHM d.o.o. iz 
Zagreba. Osim izrade projekta šetnice, ugovoren je i odrađen 
veći dio projektne dokumentacije za uređenje morskog 
dijela, odnosno žala i potencijalnih „pera’’ za sprječavanja 
negativnih utjecaja valova na obalu. Slijedeći korak je izrada 

Komunalni info

Komunalni info
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Aktualnosti

maritimne studije te Izvedbenog projekta koji će se moći 
prijavljivati na natječaje ministarstava i PGŽ. Pomorski 
građevinski i drugi radovi, zbog velikih financijskih 
izdataka za jedinice lokalne samouprave, mogući su jedino 
uz potporu natječaja Županije i nadležnih ministarstava. 
Do sada je na taj način uspješno sanirana većina postojećih 
mula, sunčališta i drugih objekata na više lokacija.

Asfaltiranje dijela sabirne 
prometnice Žlibina

Početkom kolovoza dovršeno je asfaltiranje dijela sabirne 
prometnice u poslovnoj zoni Žlibina. Izvođač radova je 
Ceste-Rijeka d.o.o., a ukupna vrijednost investicije je 265.000 
kuna, od kojih je 100.000 kuna dodijeljeno na natječaju 
PGŽ-a za sufinanciranje građenja i projektiranja zajedničke 
komunalne infrastrukture unutar malih poslovnih zona. Na 
ovaj način je uređeno dodatnih 200-tinjak metara postojećeg 
makadamskog puta prema poslovnim subjektima u zoni.

Pomorsko dobro Oštro
Ove sezone na Oštru, osim uobičajenih radova na ravnanju 
šljunčanih plaža, radilo se i na obnovi postojećih mulova 
i sunčališta. Prijavom na natječaje Ministarstva mora, 
prometa i infrastrukture dobivena su namjenska sredstva 
u iznosu od 312.500,00 kuna. Kompletno je obnovljen mul 
ispred ex „ville Ingra’’, izrađene su nove stepenice za ulaz u 
more, te je uz mul nasipana plaža. Obnovljen je i mul ispred 
ville Praha, te je uređeno sunčalište u neposrednoj blizini. 

Tako je u posljednje dvije godine uređen mul kod Ville 
Remember na rtu Lipica, kompletno sunčalište i mul ispred 
doma za djecu Oštro, te se ovim ulaganjima u pomorsko 
dobro nastavlja dobra praksa pri saniranju radi dotrajalosti 
i opasnosti po kupače. 

Što se tiče ulaganja u same plaže, a i podizanje standarda 
kupališta Oštro, početkom 2018. godine počeli smo raditi na 
pripremi planova i dokumentaciji za uređenje 450m obale 
i popratnih sadržaja na potezu od rta Lipice na jugu pa do 
granice sa autokampom Oštro na sjeveru. Ideja je uz pomoć 
Ministarstva turizma i aktualnih natječaja za uređenje 
plaže osigurati sredstva za etapno uređenje plaže i šetnice 
Oštro. Naime, godinama nije bilo većih ulaganja u jedno od 
najstarijih kupališta na Jadranu, koje ima iznimni potencijal 
za kvalitetno i održivo razvijanje. 

Projekt proširenja groblja 
Kraljevica
Nakon završenih radova na popločavanju staza groblja 
u Kraljevici, a zbog sve manjeg kapaciteta za sahranu,  
pokrenuli smo natječaj za izradu glavnog projekta proširenja 
Groblja Kraljevica. Projekt predviđa izgradnju groblja u 
6 faza sa pješačkim stazama, zelenilom te pripadajućom 
komunalnom opremom. Prva faza obuhvaća proširenje 
groblja na polje I za ukop u zemlji, iza postojećih niša i 
mrtvačnice, s pripadajućom stazom i uređenjem ulaza u 
prošireni dio groblja. U drugoj fazi formirati će se polje II za 
ukop u zemlji. Treća faza obuhvaća izvođenje bloka niša na 
polju III. U četvrtoj, petoj i šestoj fazi groblje bi se proširilo na 
polje IV, V i VI iza postojeće kalvarije te će se hortikulturno 
urediti okoliš – pokos oko kalvarije. Projektiranje vrši tvrtka 
Expono d.o.o. iz Bakarca, a početak proširenja groblja se 
očekuje po dobivanju odgovarajućih akata za gradnju te 
provedbi natječaja za izvoditelja radova.
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Tekst i fotografija: Romina Tomasini Vujnović

Aktivnosti Vlastitog pogona u proteklom razdoblju bile su 
usmjerene na pripremu nove kupališne sezone. Nabavljeno 
je 9 novih koševa za smeće koji su raspoređeni po plažama 
Carovo, Oštro i Bakarac, dok su plaža Carovo te Invalidska 
plaža na Oštru dobile kabine za presvlačenje. Kao i svake 
godine izvršeno je ravnanje šljunčanih plaža na Oštru, ali 
je ove godine napravljena dohrana plaže na Carovu te je 
postavljen novi tuš. 

Od većih investicija izdvajamo sanaciju dijela ceste 
Solarovo na Križišću gdje je asfaltirano 380 m2 ceste u 
punom profilu. Mještani sada mogu sigurno i po novom 

asfaltu pristupiti 
svojim kućama. 
Asfaltirano je i 
960 m2 u samom 
centru Bakarca 
čime je i centar 
dobio novo 
ruho. Također 
su asfaltirani 
i dijelovi 
nerazvrstanih 
cesta koje do 
sada nisu imali 
asfalt a to je 
odvojak ulice 
Gornje selo u 
Šmriki te odvojak 
Bakaračkog 
puta prema 
vodospremi u 
Kraljevici. Sada 
još slijedi sanacija 
udarnih jama 
tako da se radovi 
nastavljaju dalje. 

Na mjesnom groblju u Kraljevici završeni su radovi na 
rekonstrukciji dijela pješačkih površina. Izdvojiti ćemo novi 
potporni zid i čeličnu ogradu na dijelu groblja kod kapelice 
ispod koje se je uređena nova zelena površina. Također se 
uredila i zelena površina na dijelu polja 11 ispod ogradnog 
zida gdje su zasađene trajnice.

Iz rada
Vlastitog pogona

Iz rada Vlastitog pogona

Kako bi 
pješacima koji 
koriste putić 
u ulici Filipa 
Pavešića kod 
dječjeg vrtića 
olakšali prolaz 
napravljena je 
pješačka staza 
dužine 11 m. Na 
stepenicama kod 
upojnog bunara 
u ulici Kalina 
postavljena je 
nova zaštitna 
ograda. Uz klupe 
koje se nalaze na 
šetalištu Obale 
kralja Tomislava 
postavljenje 
su inox ograde kako bi se osigurala sigurnost njenih 
korisnika. Na autobusnom okretištu Oštro popravljena 
je autobusna čekaonica, a ograda dječjeg igrališta u 
Turkovićevoj ulici osvježena je novom bojom. Na Domu u 
Križišću postavljen je novi inox rukohvat i koš za smeće. 
Popravljen je dio uništene ograde na mostiću u Bakarcu 
uz magistralu. Na jednom dijelu javne površine postavljeni 
su zaštitni lukovi (barijere) da se onemogući korištenje 
javnih površina za parkiranje. Postavljeno je ukupno devet 
zaštitnih lukova s tim da jedan luk ima mogućnost vađenja 
i zaključavanja kako bi se osigurao pristup javnoj površini u 
slučaju potrebe.
Održavanje linijskog zelenila i zelenih površina na području 
Grada odrađuje se prema programu te se trudimo zelene 
površine održavati urednim. Također, svaki zahtjev ili 

p r i m j e d b u 
naših sugrađana 
nastojimo riješiti 
u što kraćem 
roku. Izdvajamo 
rušenje preraslog 
kestena na Velom 
dolu kod kućnog 
broja 20. Iako je 
bio zaštitni znak 
mjesta, godine su 
učinile svoje i on 
se zbog sigurnosti 
okolnih kuća, 
ceste i zračnih 
vodova morao 
srušiti. Orezivanje 
preraslog drveća 
izvršeno je u 

samom centru Kraljevice, te u okolnim naseljima.
Svakako bi istaknuli uspješnu suradnju s Probacijskim 
uredom Rijeka, Upravom za zatvorski sustav i probaciju 
Ministarstva pravosuđa. Tijekom 2018. godine na 
izvršavanje rada za opće dobro primljena su tri osuđenika 
koji su radili na pomoćnim poslovima kao što je farbanje 
ograda, pometanje, čišćenje nakon košnje i slično. Ovim 
činom željeli smo im pružiti priliku izvršenja danih im 
sankcija da svojim radom pridonesu u korist društvene 
zajednice.
Od planova za jesen izdvojili bismo nabavu novih autobusnih 
čekaonica Podbanj i Bakarac te sanaciju mrtvačnice na 
mjesnom groblju Križišće. 
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Aktualnosti

KRALJEVICA 
Tekst: Katica Bajčić

Vijeće mjesnog odbora Kraljevica je na Uskrsni ponedjeljak 
2. travnja 2018. godine u 11 h u kaštelu organiziralo 
druženje s građanima koje se upotpunilo malim zabavnim 
programom na kojem su sudjelovali Plesna skupina „Dance 
Queen“ i HGD „Zvijezda Danica“. Uz ugodne glazbene note  
i ljepotu plesnih pokreta  nudio se čaj, pinca i čokoladna jaja. 
U ovom kratkom periodu rada ostvarila se dobra suradnja 
s građanima te je tako početkom svibnja održan sastanak 
stanara zgrada Turkovićeve ulice kućnih brojeva 14, 
16 i 18 na kojem je uz stanare prisustvovala zamjenica 
gradonačelnika Paula Vučković. Na sastanku se razmatralo 
pitanje promjene naziva tog dijela ulice.
Zadovoljni smo suradnjom s gradom te se zahvaljujemo 
što imaju sluha na prijedloge koje šalju građani, pa su tako 
postavljene ograde na dijelu šetnice po našoj rivi.
Mjesni odbor Kraljevica sudjelovao je i u akciji „OŠTRO-
LANTERNA“ koja se održala 26. svibnja 2018. godine, a cilj 
je bio urediti taj dio pred nadolazeću sezonu. Ovim putem 
se želimo zahvaliti svim građanima, članovima udruga, 
Turističkoj zajednici Grada Kraljevice, DVD Kraljevica i 
Gradu Kraljevici što su pomogli uspješnoj realizaciji akcije.
Aktivnosti su se nastavile i u prezentaciji Grada Kraljevice 

te smo kao ekipa iz našega grada nastupili na Bakarskim 
susretima koji su se održali 26. srpnja 2018. godine i jako 
lijepo se zabavili.  Bila nam je čast  biti dio ekipe i predstavljati 
Kraljevicu.
Ovim putem želimo zahvaliti svim građanima Kraljevice 
na suradnji, pohvalama i pokudama jer samo tako možemo 
učiniti da naš grad bude bolje mjesto za život.

Snažan zamah mjesnih odbora na 
području Grada Kraljevice

Snažan zamah mjesnih odbora na području Grada Kraljevice

Tekst: Ana Prodan Mogorović

Predsjednice Vijeća mjesnog odbora Kraljevica Katica Bajčić, Vijeća mjesnog odbora Bakarac Elizabeta Golob, 
Vijeća mjesnog odbora Križišće Anita Bosco i Vijeća mjesnog odbora Šmrika Branka Srića brojim aktivnostima 
pokušavaju stvoriti bolje uvjete za život mještana četiriju mjesnih odbora, a ujedno i potaknuti mještane da 
se uključe u život sredine u kojoj žive. Od organizacija raznih manifestacija, rješavanja komunalnih problema, 
otvorenosti prema mještanima, ove četiri predsjednice svaka na svoj način snažno su aktivirale život u svojim 
sredinama. U nastavku slijede brojne aktivnosti naših mjesnih odbora.

KRIŽIŠĆE
Tekst: Anita Bosco

Dolaskom proljeća i ljepših dana VMO Križišće krenulo je 
s organizacijom radnih akcija. Radnom akcijom obuhvatili 
smo čišćenje potoki, Sitnika i dio okoliša oko mjesnog 
groblja. Izuzetno smo sretni jer se odazvalo mnogo mještana 
kao i udruga koje djeluju na našem području. Pošto smo bili 
izuzetno vrijedni i očistili prostor oko Sitnika, odlučili smo 
da ove godine po prvi puta organiziramo proslavu Praznika 
Rada za sve ljude dobre volje, koji se žele družiti... VMO 
nastoji okupiti ljude da se što više međusobno druže i vesele, 
pa smo početkom lipnja posjetili Flora art na Bundeku  te 
obišli Grad Zagreb, na povratku kući imali smo večeru sam 
glazbom i plesom u Režekovom podrumu koji se smjestio 
na obroncima Plešivice. Izuzetno nam je drago što  se našem 
izletu pridružilo stanovništvo iz naših okolnih mjesta.
Blagdan Presvetog Srca Isusova je također iza nas... ove 
godine po prvi puta je VMO bio organizator, naravno pod 

pokroviteljstvom Grada Kraljevice i Turističke zajednice. 
Zahvaljujemo se svima koji su dolaskom uveličali blagdan 
naše crkve i mjesta. Posebno se zahvaljujemo curama iz 
KUD-a „Lanterna” te našem KUD-u „Eugen Kumičić”.   
Svojim nastupom upotpunili su naš program i limena glazba 
„Oravanka” Trstena iz Slovačke, kojemu je u srpnju naš KUD 
„Eugen Kumičić” uzvratio posjet.
Nakon ljetne pauze čeka nas ponovno realizacija nekih 
novih ideja, naravno tu nam je odmah u listopadu naša 
tradicionalna Bela Nedilja.
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ŠMRIKA
Tekst i fotografije:  Vilijana Kinkela

Šmrički mjesni odbor nastavlja sa aktivnostima u pogledu 
vođenja brige o uređenju područja na kojem djeluje, provodi 
komunalne akcije kojima se poboljšavaju komunalni 
standard mještana i vodi briga o zadovoljavanju lokalnih 
društvenih aktivnosti.  Poslovica kaže da se pokriješ onoliko 
koliko ti je dug pokrivač, pa se i mi „pokrivamo“ inicirajući 
i realizirajući nužne potrebe naših mještana, kako na njihov 
zahtjev, tako i vlastitom inicijativom. Javne površine, park, 
groblje i okoliš društvenog doma i škole redovito se kose 
i održavaju, a divlji deponiji se uklanjaju prema dojavi. 
Poseban komunalni problem predstavlja odlaganje otpada 
uz naše spremnike, kraj kojih mještani i korisnici apartmana 
sa područja Grada Crikvenice svakodnevno, a poglavito 
vikendom ostavljaju smeće i krupni otpad. Budući da 
mjesta na crikveničkom području reguliraju zbrinjavanje 
otpada po posebnim tarifama, temeljem gradske odluke 
o odvojenoj predaji otpada po obračunskim mjestima 
(kućanstvima), korisnici stoga namjerno i neodgovorno 
ostavljaju kućno smeće na našem području s ciljem 
smanjenja vlastitih troškova odvoza otpada. Apelirali 
smo na mještane da upozore na svaki ovakav pokušaj koji 
zateknu, ali je nemoguće spriječiti počinitelje da promijene 
svoju nepodobnu praksu.

U postupku je niz zahtjeva za poboljšanjem komunalne 
infrastrukture, od kojih izdvajamo sljedeće:  postavljanje 
prometnih zrcala na istočnom i zapadnom izlazu iz mjesta 
na Jadransku magistralu ulicama Pod lipun i 1. maja; 
preregulacija ulice Modrčinski put u jednosmjernu u pravcu 
sjevera i križanja s Burićevom ulicom; zamjenu i popravak 
postojećih i postavljanje novih oglasnih ploča; izmještaj 
kontejnera za korisni otpad na ulasku u centar Šmrike, 
kraj osnovne škole na drugu lokaciju; popravak oštećenih 
i postavljanje novih tabli s nazivima ulica, izrada grafičke 
karte katastarskog područja Šmrike, popravak rupa na 
kolnicima i asfaltiranje lokalnih cesta.

Predsjednica i tajnica VMO, Branka Srića i Vilijana Kinkela 
osigurale su donaciju novog uredskog namještaja i opreme 
u prostorijama društvenog doma, a Grad Kraljevica je 
omogućio korištenje dijela informatičke opreme za rad 
mjesnog odbora. Sajam robe široke potrošnje, „Samanj va 
Šmriki“ redovito se od studenoga prošle godine održava 
svake četvrte subote u mjesecu na platou ispred doma „Ivica 
Turina“, pa iako je početak djelovao obećavajuće, u nastavku 
je smanjen obujam posjetitelja i izlagača. U ponudi su kućne 
potrepštine, proizvodi od drva i pruća ručne izrade, alat, 
galanterija, tekstilni proizvodi, odjeća, ekološka sredstva 
za higijenu, kozmetika, biljni pripravci, čajevi i kapi, voće i 
povrće i proizvodi od meda i ulja. Problem smo detektirali 
u nedovoljnoj promidžbi, pa iako ulažemo trud pišući 
plakate, postavljamo ih na oglasne ploče na užem području, 
objavljujemo na radio stanicama i novinama, društvenim 
mrežama, animiramo poznanike, poštare i ugostitelje, bez 
kvalitetnije promidžbe ovog događanja nećemo moći privući 
veći broj posjetitelja. Ubuduće očekujemo uključivanje 
Turističke zajednice i Grada Kraljevice putem njihovih 
marketinških alata i uložiti ćemo dodatan trud da se nakon 
ljetne stanke nastavi s održavanjem ovakvog događanja koje 
okuplja stanovnike s našeg područja i pridonosi oživljavanju 
aktivnosti i dopuni potreba naših sugrađana.

Naredno razdoblje donosi nam novi izazov, održavanje 
Dana mjesnog odbora Šmrika, koji je bio zacrtan planom 
rada za lipanj ove godine. Međutim, kako se početkom 
ljeta zaredalo niz manifestacija i događanja na području 
Kraljevice, Križišća i Bakarca koje su se ponekad terminski 
preklapale, zaključili smo da je učinkovitije organizirati naše 
mjesno događanje nakon ljetnih praznika. Zahvaljujemo 
Šmričanima na podršci u našem radu i pozivamo da svojim 
sudjelovanjem pomognu u ostvarivanju naših želja i njihovih 
potreba. Naš je moto: „Ala, homo ča storit da nan simi bude 
lipše i makar malo bolje nego ča j bilo prvo.“  

FrankopanFrankopanFrankopan10



Aktualnosti

BAKARAC
Tekst: Ivo Polić

„Nije u šoldima sve“ – oni dani va letu kad se volonTIRA za 
Bakarac
Nakon zimskog sna došle su na red proljetne aktivnosti. 
Sredinom ožujka, uređival se je Jog na Bakarcu, članovi RŠK 
Tunere su čistili, kosili, uredili igralište za boće, nahitali 
pesak… postavljena je rasvjeta na Jogu. Tjedan prije i va 
Luki. Tamo uz Bujicu.
Jedan već sada, tradicionalni „event“ , obnovljen od 2012. 
naovamo, je bakljada za Prvi Maj, točnije noć uoči. Ovoga 
leta je bila manifestacija sa najviše zapaljenih kresova, 
gorelo je od Sridnje (druge tunere), pa sve do nasipa. Tamo 
se do kraja, na nigdanjen hreljansken kupalištu. Vrime  je 
poslužilo, ljudi su se zabavljali, dica su se igrala sa šćapi, 
raspirivala ognji, tekla oko kresovi, preskakivala, smijalo 
se i zapjevalo na kraju, bila je prava fešta, dilile su se uz 
to sardelice i žmul vina. Za se sudionike, prijatelje i goste. 
RŠK Tunera, Udruga Tira, MO Bakarac, Grad Kraljevica, 
volonteri ki su vavik tu. Simi jedno velo hvala. Nastavljamo 
i sljedećega leta.

Da svibanj ne bude nepopunjen, vela je akcija organizirana 
va suradnji VMO Bakarca i Grada Kraljevice. Sredstava su 
pribavljena, a si ki su oteli delat te subote, 12.5 došli su na 
svoje. Delalo se celo jutro, farbali su se gelenderi, kosila se 
trava va Kempu, uređivalo se dječje igralište, prominili lanci 
na ljuljačkami, uređival se zeleni prostor uz more, pilile su 
se suhe grane, čistilo se od Kavranića pa sve do Male plažice. 
Eh, da. Neki se toponimi nikad neće prominit’. Va svijesti, nas 
Bakarčana. Betonirala se je stara šterna na dječjen igralištu 
va Kempu. Na kraju nas je sih čekal fažol. Mjesni odbor 
Bakarac i RŠK Tunera, 19. svibnja su organizirali koncert 
klapa za otvorenje bakaračkog leta 2018. sprid crikve Svetog 
Petra. Nastupile su pred Bakarčanimi Klapa Tramuntana z 
Kraljevice, i Klapa Vinčace z Novog Vinodolskog. Sponzori 
su bili Grad Kraljevica, Turistička zajednica grada Kraljevice, 
Pomorski radio Bakar.
Početkon lipnja, RŠK Tunera je pribavila sredstva od Grada 
Kraljevice, a  6.6. uredil se je prostor na Sridnjoj, betoniralo 
se, bililo, čistilo. Ča reć, dan D za kućicu na Sridnjoj! 20. 
lipnja se je nahital pesak va dječji pješčanik na Melini. 
Na Ivanju, 24. lipnja, bilo je natjecanje va spravljanju brodita, 
va organizaciji RŠK Tunere, tamo va Kempu, zad „Partizani“. 
Bilo je 8 ekipa, si su se najili, naćakulali, zabavljali i družili. 
More se reć›, da su za prvi put si bili pobjednici. Ta nedilja 
je bila kao uvod va najvažniji bakarački tjedan. 28. lipnja 
otprla se je 9. izložba likovnih amatera va Domu kulture na 

Bakarcu, ovo leto je bila najbolja organizacija dosad, nastupil 
je KUD „Lanterna“ z Kraljevice, videli smo 20-tak izlagača, 
uglavnom starih nan dobro znanih lica, uz poneko novo 
osvježenje. Videli smo i kako se to z peglun more napraviti 
slika, točnije mediteranneo motiv na beloj podlogi. Cuca i 
Pape, (Mirjana Bobuš i  Zoran Papić) su odkantali i odsvirali 
za dušu i telo sprid crikve Svetog Petra nakon toga. Ovdi 
treba pohvalit udrugu „Stol“ z Kraljevice, udrugu „Čenguti“ 
z Bakarca, MO Bakarac, Grad Kraljevicu kao sponzora 
manifestacije.

29.6. je bil najvažniji dan za Bakarac va letu, formalno dan 
svetaca zaštitnika Bakarca, Svetog Petra i Pavla, a neformalno 
dan kad su se nekada stari Bakarčani počeli kupat›, aš  se ni 
smelo kupat› prije, dan kada smo mi dica dobivali školske 
knjižice i dolazili va svoj Bakarac. More se reć, da tako 
nekako i službeno, formalno i neformalno, započinje leto na 
Bakarcu. Z Petrovun, ča reć› na kraju, nisu stari ljudi bili 
bedasti! Petrova je bila va veselen tonu, grupa Fortunal z 
Kraljevice je do kasno va noć zabavljala rasplesane Bakarčane 
i njihove goste. Se se je to odvijalo sprid Konobe Portić na 
raskrižju. Da je izložba likovnih amateri bila upečatljiva, 
videli su to i iz Grada Kraljevice, pa su je preselili i uvrstili 
va svoj program otvaranja „Kraljevačkog kulturnog leta“, 6. 
srpnja. Amaterima ki ulažu svoj trud, svoju ljubav i svoje 
vrime va ovih 9 let izlaganja za Petrovu na Bakarcu, bilo je to 
priznanje i nagrada, te podstrek da budu još bolji sljedećega, 
okrugloga, 10. leta po redu.
I to bi bilo to, ako se ne spomenu i edukativne radionice 
za gljivare, ke se s vrimena na vrime organiziraju va Domu 
Kulture na Bakarcu. I kot va reklami, to ni sve. Bakarac 
gre dalje, i ne staje… Održana je ronilačka akcija čišćenja 
bakaračkog podmorja, 28. srpnja, zadnju subotu va 7. 
misecu.
29. srpnja otvorena je izložba „Tunere  i tunersko ribarenje – 
vrime prolazi, tunere  ostaju’’, izložbe mriža i tradicionalnih 
ribarskih alata, i starih fotografija, i kartulina z ribarskog i 
turističkog  Bakarca. 
Petak, 3. kolovoza održana je Mala Tira za one najmanje, 
a subotu, 4. kolovoza Vela Tira, simulacija tradicionalnog 
tunolova bakaračkih ribara, kako se nigda lovilo, četrta po 
redu… da se brižni nonići tamo gori ne zmute, zasad se se 
odvija po planu…
I još puno toga…
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Tekst: Romina Tomasini Vujnović

Od 1. studenoga 2018. godine započet će primjena novog 
načina obračuna odvoza miješanog i biorazgradivog 
komunalnog otpada kao i primjena novoga cjenika. Najveća 
novina je u načinu obračuna jer se do sada odvoz komunalnog 
otpada temeljio na kriteriju površine stambenog prostora 
dok će se u buduće temeljiti na broju članova kućanstva. 
Korekcija cijena će biti na više onima koji imaju veći 
broj članova kućanstva dok će se računi smanjiti za one 
korisnike koji imaju manje članova kućanstva. Smatramo da 
je primjena ovakvog načina obračuna pravednija jer će se 
troškovi određivati razmjerno količini predanog miješanog 
i biorazgradivog otpada. 

Također je u fazi uspostava sustava individualizacije 
spremnika. Korisnici će dobiti individualne spremnike čiji 
će volumen također ovisiti o broju članova kućanstva a 
primopredaja otpada obavljati će se putem spremnika kod 
korisnika usluge i na lokaciji njegovog obračunskog mjesta. 
Minimalne volumene spremnika određivati će KD Čistoća 
d.o.o. kao pružatelj javne usluge i to prema broju osoba u 
kućanstvu dok će se volumen spremnika za pravne i fizičke 
osobe – obrtnike određivati prema vrsti djelatnosti koja se 
u poslovnom prostoru obavlja i prema površini poslovnog 
prostora. Korisnicima će biti omogućeno da korištenjem 
individualnih spremnika sami brinu o svom otpadu te sami 
određuju intenzitet odvoza otpada, a time izravno utječu 
na cijenu javne usluge. Kod obiteljskih kuća ne očekuju se 
problemi s primjenom, dok će se u slučaju višestambenih 
zgrada stanari morati međusobno dogovoriti o načinu 
primjene sustava, jer čim je više selekcije otpada, manji je 
intenzitet odvoza, a time i cijena same usluge. 

Građani će uskoro od strane KD Čistoće d.o.o. na svoje 
kuće adrese primiti pisanu Izjavu koja predstavlja ugovor 
s pružateljem javne usluge u kojoj će se o svemu moći 

Primjena novog načina obračuna i 
novih cijena za odvoz komunalnog 
otpada

Primjena novog načina obračuna i novih cijena za odvoz komunalnog otpada

očitovati i koja će sadržavati detaljnija objašnjenja novog 
sustava. Također se u narednom periodu planira niz 
edukativno-informativnih aktivnosti od strane Grada i KD 
Čistoća d.o.o. gdje će se građanima pokušati približiti novi 
sustav. Na početku primjene novog cjenika zadržati će se 
postojeći zajednički spremnici na javnim površinama dok 
se potpuno uvođenje sustava i individualizacija spremnika 
očekuje u zakonski propisanom roku od tri godine od dana 
stupanja na snagu Odluke o načinu pružanja javne usluge 
prikupljanja miješanog komunalnog otpada i biorazgradivog 
komunalnog otpada te povezanih usluga na području Grada 
Kraljevice koja je usvojena u ožujku 2018. godine  

Nabava spremnika za odvojeno 
prikupljanje otpada 
Nakon prijave na Javni poziv za iskaz interesa za nabavu 
spremnika za odvojeno prikupljanje komunalnog otpada 
kojega je objavio Fond za zaštitu okoliša i energetsku 
učinkovitost, dobivena je obavijest da su zadovoljeni 
uvjeti natječaja i potpisan je  Ugovor o nabavi spremnika 
za odvojeno prikupljanje otpada. Nabaviti će se 2.626 
spremnika različitih volumena za odvojeno prikupljanje 
komunalnog otpada kao i 1.135 kompostera. Procijenjena 
vrijednost nabave je 1.084.047,58 kuna od kojih će 85 % biti 
sufinancirano iz Operativnog programa Konkurentnost i 
kohezija 2014.-2020. a 15 % sufinancirati će Grad. Sljedeći 
korak je objedinjeni postupak javne nabave spremnika kojeg 
će provoditi Fond za zaštitu okoliša i energetsku učinkovitost 
za cijelo područje Republike Hrvatske kao jedini prihvatljivi 
prijavitelj.

U narednom periodu planiraju se edukativno-informativne aktivnosti od strane Grada i KD Čistoća d.o.o. gdje 
će se građanima pokušati približiti novi sustav.
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GRAD KRALJEVICA

Cijenjeni sugrađani,

Pravilnim  gospodarenjem  otpadom  i 
odvojenim sakupljanjem otpada može 
se bitno smanjiti količina otpada kao i 
smanjiti  troškovi  zbrinjavanja  otpada 
jer otpad može biti korisna sirovina za 
nove proizvode. Izdvojite otpad koji se 
može reciklirati i odlažite ga u posude 
namijenjene toj vrsti otpada. 

U  postupku  je  realizacija  novog 
sustava  prikupljanja  komunalnog 
otpada  koji  će  se  temeljiti  na  količini 
predanog  otpada  kao  i  uvođenje 
naplate  javne  usluge  prema  količini 
predanog otpada

Ovom  prilikom pozivamo  građane  da 
prijave  nepropisno  odbačen  otpad  u 
okoliš,  glomazni  otpad  te  opasni  i 
građevinski  otpad  ostavljen  na  javnoj 
površini.  Obavijest  se  može  dostaviti 
osobno ili putem pošte na popunjenom 
obrascu  koji  je  dostupan  na 
internetskoj stranici Grada.

ODVOZ GLOMAZNOG 
OTPADA

Besplatna usluga odvoza definirana 
je postavom 85 spremnika tzv. baja 
prema Godišnjem programu odvoza 

za 2018. godinu.

Molimo građane da se za 
dogovor oko datuma i točne 

lokacije postave spremnika na 
javnim površinama jave u gradsku 

upravu na tel:282-453.

Odvoz glomaznog otpada 
može se i naručiti, a za dodatne 
informacije kontaktirati Čistoću 
d.o.o. Rijeka na tel:353-416.

Ovim putem želimo skrenuti 
pozornost i na 

neprikladno i nepropisno 
odlaganje komunalnog otpada.

Zabranjeno je odlagati otpad izvan 
posuda.

Zabranjeno je oštećivati posude za 
otpad, po njima crtati i pisati te ih 
premještati s obilježenog mjesta.

Građani su dužni iz kućnog otpada 
izdvojiti otpad koji se može reciklirati 
i odložiti ga u posudu namijenjenu 

toj vrsti otpada.

U posude za otpad zabranjeno je 
odlagati opasni i tehnološki otpad, 

otpadni građevinski materijal, otpad 
iz klaonica, mesnica, ribarnica, 

leševe životinja, akumulatore, auto 
gume, električne baterije, granje, 
otpad iz vrta, žar te tekuće i polu 

tekuće stvari.

KAZNENE ODREDBE: od 300,00 - 500,00 
kuna (za fizičku osobu); od 500,00 - 2.000,00 
kuna (za fizičku osobu obrtnika i osobu koja 

obavlja drugu samostalnu djelatnost); od 
1.000,00 - 3.000,00 kuna (za pravnu osobu); od 
300,00 - 1.000,00 kuna (za odgovornu osobu u 

pravnoj osobi)

Tekst: Antonio Linić

Modernizacijom javne rasvjete osigurati će se 
najkvalitetnija javna usluga rasvjetljavanja javnih 
površina te osigurati konstantna isporuka svjet-
la.
Krajem travnja ove godine Grad Kraljevica i 
Petrol javna rasvjeta d.o.o. potpisali su ugovor 
o javno-privatnom partnerstvu (JPP). Riječ je 
o velikom projektu kojim će se obnoviti javna 
rasvjeta na cijelom području Grada. U tijeku je 
izrada glavnog projekta obnove javne rasvjete, a 
po njegovom odobrenju privatni partner, Petrol 
javna rasvjeta d.o.o., započeti će sa mijenjanjem 
svih svjetiljki u nove, energetski učinkovitije LED 
svjetiljke.

Kraljevica kroz godinu dana dobiva
novu javnu rasvjetu

Kraljevica kroz godinu dana dobiva novu javnu rasvjetu

Završetak obnove očekuje se na proljeće iduće 
godine te će ju narednih 15 godina i održavati. 
U tom razdoblju privatni partner u potpunosti 
će upravljati javnom rasvjetom, dok će Grad 
podmirivati račune za električnu energiju koji će 
biti manji i privatnom partneru plaćati godišnju 
naknadu u iznosu nešto većem od pola milijuna 
kuna. 

Projekti

13Rujan 2018. • Broj 45 • www.kraljevica.hr • ISSN 1331 - 8144



Šmrička čitaonica

Dovoljan je jedan poziv i sve se članice kreativnog 
„kantunića“, njih desetak, nađu u točno dogovoreno vrijeme, 
srijedom u  četiri, na svojemu  mjestu u Čitaonici, gdje ih 
čekaju  stolovi, prekriveni  najlonima, prepuni šarenih boja. 
Nakon psihičke, evo još i vizualne motivacije.  

Čime  će  se baviti?. Stručna mentorica gospođa Milita 
Paškvan preporučit će tehnike, a svaka će „hobistica“ 
pridružiti svoju kreativnost. Bit će tu i akustičnih 
kreativnosti, pošalica, anegdota, glasnoga vedroga smijeha. 
U dobrom društvu – dobro raspoloženje!

Ako bude oslikavanje, mogu se oslikati  drvene kutije 
za nakit i  ključeve, vaze za cvijeće  od terakote, platnene 
vrećice i torbe, stiropor..., a tehnike: decoupage ili transfer, 
schabby schik ili 3d,  sospeso  ili oslikavnje tekstila, 
dekorativno  oslikavanje... Rabe se uobičajeno  akrilne 
boje, salvete s najnovijim motivima, pa i –„farbe za barke“  
koje se prekrasno spoje u cjelinu slike sa motivima  mora  i 
šljunčanog pijeska ili naše  uvale Dumboke.

U radionici – toplo. Prostorijom odzvanjaju zvukovi fena, 
gromoglasni razgovori,   anegdote ili priče od naših starih, 
stare „besede“,  smijeh ... 

A uradci? Postat će suveniri i ukrasi u domu, koristit će za 
uporabu, pokazat će ih na izložbama ostalim članovima 
Čitaonice prilikom značajnih proslava, ili će ih pokloniti 
prijateljima. Neki „otputuju“  čak  rodbini u Ameriku.  Bilo 
kako bilo, obvezno je na kraju i fotografiranje.

U slobodno vrijeme, vrijedne ruke članica Čitaonice u svojim 

Inkubatori kulture, znanja i zabave

Inkubatori kulture, znanja i zabave

Tekst: Smiljka Ostović, Milanka Gudac i Iva Fabris Jokić

U knjižnicama u Kraljevici i Šmriki ne posuđuju se samo knjige, to su mjesta u kojima se uči, druži i 
stvara. Mjesta su susreta, provođenja slobodnog vremena i izvor novih spoznaja i informacija

domovima, pletu, heklaju, modeliraju, izrađuju razne ukrase  
od perlica... Neke, pak svoju umjetničku sklonost prenose na 
platno, staklo, papir ... „Neka se naše staro ne zatare!“

Članice kreativnog „kantunića“ Narodne čitaonice i 
knjižnice Šmrika,  posjetile su  jednu  „Sretnu kućicu“ koja 
se zove Hrvatska čitaonica sela Kuti u Gorskom kotaru. 

Njihove članice u svojoj „Sretnoj kućici“ kreiraju svoje 
sretne uratke.

Školska knjižnica 

Knjižnica Osnovne škole Kraljevica puno je više od „mjesta 
na kojem se posuđuju knjige“. U knjižnici se druži, igra, 
razgovara, pišu domaće zadaće, razmjenjuju mišljenja i 
iskustva, te stječu vrijedne navika čitanja i pretraživanja 
informacija. Jednostavnije rečeno – školska je knjižnica 
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„dnevni boravak“ naše škole - mjesto za učenje, čitanje, 
druženje i uživanje. 

U njoj se, osim svakodnevnih aktivnosti, tijekom godine 
održavaju i raznovrsna događanja u kojima svatko može 
pronaći nešto za sebe. 

Ono čime se posebno ponosimo je projekt Čitalačka 
olimpijada.  Novi knjižnični program, koji je krenuo 
ove školske godine, ima za cilj potaknuti čitanje, dječju 
kreativnost i kritičko promišljanje kroz obradu tekstova 
prilagođenih dječjoj dobi. Svaki mjesec učenici 2. i 3. razreda 
dolaze u knjižnicu gdje se održava natjecanje u čitanju na 
glas i bira čitač mjeseca. Kriteriji izbora prilagođeni su na 
način da svi učenici barem jednom mogu ostvariti pobjedu, 
što je najveća motivacija za daljnji trud i napredak. Također, 
pobjednici, kao pravi olimpijci, dobivaju medalju i diplomu. 
Iako još nije kraj natjecanja i nismo proglasili čitača/icu 
godine, pozitivni rezultati već su vidljivi. Učenici su razvili 
izrazito pozitivan pristup prema knjižnici i knjizi, sve više 
čitaju, zanimaju se za priče i knjige, a time usavršavaju 
tehnike čitanja, kritičkog mišljenja i izražavanja, a što je 
najvažnije – sve to čine s knjigom u ruci i osmijehom na licu. 

Narodna knjižnica i 
čitaonica Kraljevica 
Povijesna šetnja mojim gradom naziv je kviz-natjecanja u 
poznavanju povijesne i kulturne baštine s područja grada 
Kraljevice. Natjecanje organiziraju zajedno Knjižnica i 
Osnovna škola Kraljevica i ono je pripremljeno za učenike 
viših razreda. Ideja o pokretanju ovog projekta začela se u 
godini kada je Narodna knjižnica i čitaonica proslavljala 
150 godina postojanja i rada (osnovana je u proljeće 1861. 
godine) i kada je tijekom priprema za znanstveni kolokvij 
prikupljeno prilično građe i eksponata za upriličenu 
izložbu. Priprema proslave ponovo je na površinu naše 
svijesti o gradu u kojem živimo prizvala spomen i sjećanje 
na sve ono vrijedno što smo baštinili od naših predaka. 
Neki od tih spomenika, građevina, ljudi, događaja i 
pojmova našli su svoje mjesto u brošuri koja je mali vodič 
kroz povijest i to slikom i tekstom sa prilagođenim planom 
grada i točkama za obilazak. Brošuru je uredila Milanka 
Gudac, izdanje je oblikovao Vladimir Dročić, a tiskala je 
Knjižnica. Učenici na vrijeme dobiju brošuru i materijal iz 
povijesti i hrvatskog jezika koji moraju pročitati i naučiti i 
tako su spremni za natjecanje. 

Prvo je natjecanje organizirano 2014. godine, u njemu su 
sudjelovali učenici 6. razreda vođeni profesorom povijesti 
Draganom Malnarom i profesoricom hrvatskog jezika 
Sandom Đanović. Podijeljeni u ekipe rješavali su ispit 
znanja, zatim su uz pomoć karte i prema označenim 
točkama obišli zadane lokacije i na njima prepisali, 
precrtali ili fotografirali zadane detalje i tako u određeno 
vrijeme odradili terenski dio kviza. Po povratku u dvoranu 
PraktikUm  i nakon pregledanih testova proglašene su 
i nagrađene najbolje ekipe. Već petu godinu zaredom 
Povijesna šetnja mojim gradom biva sve uspješnija i 
učenici s veseljem sudjeluju u projektu. Tako je ispunjena 
namjera ovog natjecanja – djeca su zainteresirana za bolje 
poznavanje i razumijevanje nacionalne povijesti i povijesti 
grada u kojem žive, upoznaju lokalna obilježja, mjesta i 
građevine koje su svjedoci jednog vremena i načina života. 
Kroz vrijeme sami mogu biti pravi prezenteri povijesti 
svoga grada.

 Sada se ispunilo vrijeme i projekt je spreman na prilagodbu 
za djecu vrtićke dobi iz DV „Orepčići“ iz Kraljevice i 
spremnost za suradnju izrazili su u Nacionalnom centru 
tehničke kulture u Kraljevici koji će pomoći u realizaciji 
nove razine prezentacije Povijesne šetnje mojim gradom 
za sve one koji u našu Kraljevicu dolaze, naglasila je 
ravnateljica Milanka Gudac.

Projekti
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Tekst: Nataša Ružić

Među najvažnijim odlukama koje su donešene na sjednicama 
Gradskog vijeća održanim u mjesecu ožujku, svibnju i 
srpnju ove godine, posebno se izdvajaju odluke donijete 
radi učinkovitog gospodarenja otpadom. Najvažnija od 
njih je Odluka o načinu pružanja javne usluge prikupljanja 
miješanog komunalnog otpada i biorazgradivog komunalnog 
otpada te usluga povezanih s javnom uslugom na području 
Grada Kraljevice, kojom je detaljnije uređen način pružanja 
javne usluge prikupljanja otpada, a koju na području našega 
Grada obavlja komunalno društvo Čistoća d.o.o. Na istoj 
sjednici Gradskog vijeća koja je održana 30. ožujka donesena 
je i Odluka o mjerama za sprječavanje nepropisanog 
odbacivanja otpada i mjerama za uklanjanje odbačenog 
otpada na području Grada Kraljevice. Podsjećamo da ove 
odluke imaju za cilj smanjenje biorazgradivog otpada što je 
ujedno jedan od temeljnih ciljeva novog Zakona o održivom 
gospodarenju otpadom.
Na sjednici koja je održana 30. svibnja 2018. godine donešena 
je Procjena rizika od velikih nesreća za Grad Kraljevicu, 
usvojena Procjena ugroženosti od požara i tehnoloških 
eksplozija Grada Kraljevice i donijet je Plan zaštite od požara 
i tehnoloških eksplozija Grada Kraljevice. Nadalje, donešen 
je Godišnji izvještaj o izvršenju proračuna za 2017. godinu, 
Izvješće o izvršenju programa održavanja komunalne 
infrastrukture u 2017. godini te Izvješće o izvršenju 
programa gradnje objekata komunalne infrastrukture u 
2017. godini. Usvojene su Izmjene i dopune proračuna 
Grada Kraljevice za 2018. godinu i projekcije proračuna za 
razdoblje od 2019. do 2020. godine kao i 1. izmjene i dopune 
Programa održavanja komunalne infrastrukture i gradnje 
objekata komunalne infrastrukture za 2018. godinu. Na istoj 
sjednici Gradskog vijeća, Odbor za normativnu djelatnost 
utvrdio je Pročišćene tekstove Statuta Grada Kraljevice i 
Poslovnika Gradskog vijeća Grada Kraljevice.
Na četvrtoj sjednici gradskog vijeća koja je održana 23. 
srpnja, usvojena je Odluka o uvjetima i načinu držanja kućnih 
ljubimaca i načinu postupanja s napuštenim i izgubljenim 
životinjama te divljim životinjama i Odluka o II. izmjenama 
i dopunama Odluke o izradi četvrtih izmjena i dopuna 
Prostornog plana uređenja Grada Kraljevice. Predložen je 
sudac porotnik Općinskog suda u Rijeci i ukinuta je Odluka 
o davanju koncesije za gospodarsko korištenje kulturnog 
dobra - podruma u dvorcu „Nova Kraljevica-Frankopan“.
Od akata gradonačelnika svakako valja izdvojiti donošenje 
Pravilnika o obradi i zaštiti osobnih podataka i imenovanje 
službenika za zaštitu podataka te donošenje Plana upravljanja 
i raspolaganja imovinom Grada Kraljevice za 2018. godinu.
Tekstovi i obrazloženja svih odluka usvojenih na sjednicama 
Gradskog vijeća mogu se pronaći na www.kraljevica.hr. 

Presjek važnijih 
odluka Gradskog 
vijeća Grada 
Kraljevice

Presjek važnijih odluka Gradskog vijeća Grada Kraljevice

Tekst: Nataša Ružić

Nakon formiranja konačne liste prvenstva za kupnju stana 
iz programa POS-a i sklapanja Predugovora o međusobnim 
pravima i obvezama s Agencijom za pravni promet i 
posredovanje nekretninama (APN) radilo se na ishođenju 
sve potrebne dokumentacije za izgradnju pristupnog puta i 
zgrade POS-a u Šmriki.
Svi potrebni projekti za izgradnju pristupnog puta do zgrade 
POS-a su napravljeni te je ishođena građevinska dozvola. 
Nakon premještanja telekomunikacijskih, vodovodnih i 
električnih instalacija kreće se u izgradnju puta, očekujemo 
i vjerujemo već ovu jesen.
Zahtjev za izdavanjem građevinske dozvole za izgradnju 
zgrade POS-a je predan nadležnom tijelu te se očekuje njeno 
skorašnje izdavanje. Po dobivanju građevinske dozvole, 
s APN-om će se sklopiti Ugovor o međusobnim pravima 
i obvezama kojim će se između ostaloga izvršiti prijenos 
prava vlasništva parcele na kojoj će se izgraditi zgrada u 
vlasništvo APN-a, nakon čega slijedi provedba postupka 
javne nabave za odabir Izvođača radova i početak izgradnje.
Očekivani završetak izgradnje zgrade i svih popratnih 
sadržaja je do konca 2019. godine.

Ubrzo kreće izgradnja 
stambeno-poslovne 
zgrade POS-a u Šmriki

Ubrzo kreće izgradnja stambeno-poslovne zgrade POS-a u Šmriki

FrankopanFrankopanFrankopan16



Tekst: Danijela Mihaljević

Cilj programa „Ljeto na Fortici“ je povećati kvalitetu 
života korisnicima s višestrukim tjelesnim i intelektualnim 
teškoćama. Institucionalni smještaj onemogućuje korisnike 
u ostvarenju njihovog punog prava na aktivan život u 
zajednici te ravnopravnu socijalnu uključenost. Ovakvim 
programima, koji su usmjereni na kvalitetniji život korisnika 
djelatnici ove ustanove to mijenjaju, jer bez obzira koliku  
potrebu za podrškom naši korisnici imali, oni moraju 
imati jednake mogućnosti aktivnog sudjelovanja u životu 
zajednice. 
Centar za rehabilitaciju Fortica Kraljevica je javna ustanova 
socijalne skrbi za pružanje socijalnih usluga djeci s teškoćama 
u razvoju i odraslim osobama s invaliditetom. Na stalnom 
smještaju su 23 korisnika mlađa od 18 godina te 31 korisnik 
odrasle dobi. Korisnici ustanove imaju višestruka tjelesna 
oštećenja i intelektualne teškoće s pridruženim smetnjama o 
kojima brinu 34 djelatnika. Većina korisnika ima ograničene 
socijalne kontakte i deficit roditeljske ljubavi. 
U ustanovi se provode i drugi različiti programi s ciljem 
uključivanja korisnika u život zajednice, te jačanja njihovih 
socijalnih vještina i emocionalne stabilnosti. S velikom 
ustrajnošću  radimo na smanjenju društvene stigmatizacije 
osoba s invaliditetom i smanjenju predrasuda. 
Program „Ljeto na Fortici „ s volonterima  tijekom proteklog 
perioda pokazao se kao  hvale vrijedan sa višestrukim 
koristima. Program se ove godine provodi u dvije grupe, u 
periodu od 16.07.2018. god. do 10.08.2018. god., a grupe 
se sastoje od šest  volontera koji u ustanovi borave po dva 
tjedna, odnosno ukupno dvanaest volontera za cjelokupno 
trajanje programa. U programu sudjeluju volonteri različitih 
studija, socijalnog rada, edukacijski rehabilitatori, psiholozi, 
logoped,  razredna nastava, pedaagogije i teologije. Studenti 
iskazuju osobito zadovoljstvo navedenim programom jer 
uz teorijska znanja tokom studija kroz volonterski rad u 
ustanovi dobiju neophodan praktični dio. 

Također je ovo odlična prilika da studenti iz kontinentalnog 
dijela Hrvatske, a ove godine su to studenti iz Zagreba, 
Gornje Bistre, Oroslavlja, Jakovlja, Novske i Siska, provedu 
kvalitetno vrijeme na moru i sami u slobodno vrijeme 
iskoriste mogućnosti kupanja na plaži u sklopu ustanove. 
Centar Fortica  za vrijeme boravka volonterima osigurava 
smještaj, prehranu, edukaciju stručnih radnika te sve ostalo 
potrebno za provođenje aktivnosti. 

 Svakako najveću korist od provođenja samog 
programa imaju korisnici ustanove, jer  u ljetnom 
periodu imaju individualni pristup, provode aktivnosti 
samozbrinjavanja, spoznajno – društvene aktivnosti, igre i 
kupanje u moru i uz more. 
Prema dosadašnjim iskustvima volontera, ali i naših 
korisnika, program je izuzetno uspješan jer su korisnici 
ustanove dobili zanimljive aktivnosti i društvo, a volonteri 
novo nezaboravno iskustvo, praktično znanje i mnoštvo 
prijatelja iz Fortice.                                                                                                                                   

Program „Ljeto na Fortici“

Centar za rehabilitaciju „Fortica“ Kraljevica i ove je godine provodio program „Ljeto na Fortici“. 
Program se već četvrtu godinu provodi s volonterima iz cijele Hrvatske, koji su većinom studenti 
različitih društveno – humanističkih i zdravstvenih studija. 

Program „Ljeto na Fortici“Projekti
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Tekst: Ana Prodan Mogorović

Deset učenika Katoličkog školskog centra „Bl. Ivan Merz“ 
iz Banja Luke u pratnji dvije profesorice od 9. do 16. srpnja 
proveli su se u Kraljevici, na sedmodnevnom ljetovanju 
uživajući u morskim radostima. 
Prošle su godine gradonačelnik Dalibor Čandrlić i njegova 
zamjenica Paula Vučković sa zborom „Zvijezda Danica“, 
posjetili banjolučkog biskupa Franju Komaricu, zahvaljujući 
svom sugrađaninu Gordanu Žurgi koji je dugogodišnji 
prijatelj biskupa. U sklopu svog posjeta gradonačelnik i 
zamjenica posjetili su i Katolički školski centar Banja Luka, 
odnosno opću gimnaziju koju pohađaju mnogobrojna 
djeca katoličke ali i pravoslavne vjere odnosno pohađaju je 
i Hrvati i Srbi. 
Biskup Franjo Komarica posjetio je u prosincu Kraljevicu 
i bio naš poseban gost na svečanoj sjednici Grada 
Kraljevice, a u duhu zajedništva i ostvarenog prijateljstva 
Grad Kraljevica je zajedno s Centrom za rehabilitaciju, 
podružnica Oštro-Kraljevica odlučio omogućiti odlazak 
na ljetovanje desetero učenika KŠC Banja Luka. 

U lipnju ove godine u Općoj gimnaziji Katoličkog 
školskog centra „Bl. Ivan Merz“ uručen je vaučer kojim je 
omogućeno sedmodnevno ljetovanje za deset gimnazijalaca 
centra i dvoje njihovih nastavnika. Troškove je snosio Grad 
Kraljevica i Centar za rehabilitaciju Rijeka – podružnica 
Kraljevica. Vaučer u ime gradonačelnika Grada Kraljevice 
uručila Paula Vučković, dogradonačelnica. Ona je, u ime 
gradonačelnika Dalibora Čandrlića izrazila dobrodošlicu 
djeci kojoj je na ovaj način omogućen odlazak na more.
Ovo je nastavak dobre suradnje između Grada Kraljevice i 
KŠC-a u Banja Luci koja je započela prošle godine, a oko 
koje se posebno trudi mr. Gordan Žurga. To je, uz riječi 
zahvale koje je izrekao mons. Ivica Božinović, ravnatelj 
Centra,   posebno istaknuto i prigodom uručenja vaučera 
kojega je primila prof. Anđa Tomić, direktorica škole.
Deset učenika škole imalo je prigodu u pratnji prof. Irene 
Bjekić i prof. Blaženke Ivekić biti na sedmodnevnom 
ljetovanju u Centru za rehabilitaciju Rijeka – podružnica 
Kraljevica, Oštro. Osim uživanja u ljetnom kupanju, učenici 
su za vrijeme svoga boravka u Oštru posjetili i Opatiju te 
prošetali Rijekom. Posjetili su svetište Gospe Trsatske, koje 

je u lipnju 2003. posjetio i papa Ivan Pavao II. te razgledali 
Kapelu zavjetnih darova, koja svjedoči o čudesnim 
moćima i zahvalnostima koju su pružili vjernici Gospi 
Trsatskoj. Molili su i zahvalili Gospi za roditelje, prijatelje, 
dobročinitelje… Također su posjetili i Grad Bakar, koji je 
obilježavao Dan grada te nazočili svečanoj manifestaciji, 
uprizorenju povijesne Pomorske bitke iz 1616., kada su 
Mlečani posljednji put pokušali osvojiti Bakar.

Posebnu zahvalnost dugujemo dobročiniteljima koji 
su nam omogućili prekrasne dane odmora i ljetovanja, 
gradonačelniku Grada Kraljevice Daliboru Čandrliću, 
dogradonačelnici Pauli Vučković, ravnateljici Centra za 
rehabilitaciju Rijeka Orneli Klevisser – Tomašić, predstojnici 
Centra podružnice Kraljevica – Oštro Violeti Čelan kao i 
djeci i svom osoblju Centra u Oštrom koji su nas ugostili 
i velikodušno nam otvorili vrata svoga Centra, ali i vrata 
svoga srca. Također, zahvaljujemo i gosp. Gordanu Žurgi 
preko kojeg je i započela suradnja naše škole s Gradom 
Kraljevicom kao i svim dobrim ljudima koje smo kroz 
ove dane susreli i upoznali, naglasila je učenica 1. razreda 
Valentina Knežević.
Među djecom koja su došla na ljetovanje na Oštro, bilo je i 
djece koja nikada nisu bila na moru te nas veseli činjenica 
da smo im upravo mi pružili po prvi puta tu priliku. Iz 
razgovora s djecom razvidno je da su se lijepo provela i 
da će im ovi školski praznici koje su proveli u Kraljevici 
ostati u lijepom sjećanju. KŠC Banja Luka u svom radu i 
djelovanju širi ravnopravnost i pozitivnu energiju između 
svih naroda u BiH, ne radi razliku ni pred kim i širi poruke 

zajedništva koje su 
itekako potrebne za 
suživot svih naroda 
u BiH. Posebno 
nas veseli što smo 
posjetili naš narod 
koji živi izvan RH 
te s njima ostvarili 
trajno prijateljstvo i 
suradnju, istaknula 
je zamjenica 
g r a d o n a č e l n i k a 
Paula Vučković.

Nezaboravno ljetovanje u Kraljevici

Nezaboravno ljetovanje u Kraljevici
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Tekst: Paula Vučković

Projekt Kulturna ruta „Putovima Frankopana“ je krenuo u 
konkretnu realizaciju te su već uređeni prostori sanitarija 
u prizemlju i na katu, a očekujemo da će uskoro krenuti i 
radovi na pročelju i okolišu dvorca.

Dodatnim aktivnostima i radom smo uspjeli ostvariti 
značajne uštede na projektu okoliša, koji je sada u potpunosti 
prilagođen zahtjevima konzervatora i grada. Tako je prvotna 
konzola, odnosno garaža koja je trebala biti u platou dvorca 
uklonjena, a uređenje okoliša dvorca slijedi prirodnu 
konfiguraciju terena, što je značajno pojeftinilo sam projekt. 
Smanjenjem ovog udjela u sufinanciranju okoliša otvorili 
smo si mogućnost da ta sredstva preusmjerimo na uređenje 
unutrašnjosti dvorca (atrija) uslijed novih konzervatorskih 
nalaza i momenata sigurnosti, te na tome aktivno radimo 
cijelo ljeto u stalnoj komunikaciji s provedbenim i 
nadzornim tijelima. 

Ukupna vrijednost kulturne rute „Putovima Frankopana“ 
je 61 milijuna kuna od čega bespovratna sredstva iznose 
47,3 milijuna kuna. U dvorac Frankopan u Kraljevici uložiti 
će se gotovo polovica predviđenih sredstava. Vlastiti udio 
sredstava koji partneri na projektu moraju uložiti je cca 25%. 

Apliciranjem na javni poziv Ministarstva regionalnog 
razvoja i fondova Europske unije Gradu Kraljevici je 
odobrena maksimalna potpora male vrijednosti u iznosu 
od 1,4 milijuna kuna što značajno umanjuje vlastiti dio 
sufinanciranja projekta. 

Projekt Kulturna ruta „Putovima Frankopana“ 
krenuo u konkretnu realizaciju

Projekt Kulturna ruta „Putovima Frankopana“  krenuo u konkretnu realizaciju

Novi izgled okoliša Dvorca i njegova funkcionalna 
namjena

Stari prijedlog projekta okoliša Dvorca

Projekti

Apliciranjem na javni poziv Ministarstva regionalnog razvoja i fondova Europske unije Gradu 
Kraljevici je odobrena maksimalna potpora male vrijednosti u iznosu od 1,4 milijuna kuna što 
značajno umanjuje vlastiti dio sufinanciranja projekta. 
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Tekst: Linda Petrović

Turistička zajednica Grada Kraljevice i „Paragvaj tours“ 
organizirali su promotivni izlet brodom koji je posjetio 
Kraljevicu i Bakar. Nova turistička ruta prvenstveno je 

namijenjena gostima koji će u Opatiji i Rijeci boraviti u 
pred i posezoni. Kraljevica se na turističkoj karti Hrvatske 
podcrtava prvenstveno zahvaljujući svojoj zanimljivoj 
povijesti i bogatoj kulturnoj baštini. Turistički brodić 
„Jadera“ koji može prevoziti stotinjak osoba, isplovio je iz 
Opatijske luke sa turističkim djelatnicima, predstavnicima 
Primorsko-goranske županije i europskog projekta 
Kulturna ruta Putovima Frankopana i prvim turistima te 
nakon pristajanja u Rijeci uplovio u kraljevičku luku. Goste 
su dočekali predstavnici Grada i Turističke zajednice u 
društvu frankopanske straže. Turistička zajednice Grada 
Kraljevice radi na povećanju posjećenosti uz uvođenje 
novih atraktivnih sadržaja. Ovo je prva turistička ruta 
čiji je cilj zainteresirati turiste za našu povijest i kulturne 
znamenitosti. „Paragvaj tours“ će opatijske i riječke turiste u 
Kraljevicu, u suradnji sa Primorsko-goranskom županijom 
i turističkim zajednicama prevoziti prvenstveno van špice 
turističke sezone, a cijena izleta trebala bi se kretati od 25 
do 35 eura.

Iz rada Turističke zajednice Grada Kraljevice

Iz rada Turističke zajednice Grada Kraljevice

U prostorima Hrvatske turističke zajednice u Ljubljani su se zajedničkim snagama slovenskoj publici 
predstavile turističke zajednice Rijeke i riječkog prstena među kojima je bila i Kraljevica. Predstavljanje je 
imalo posebni naglasak na proljetne outdoor aktivnosti u regiji s ciljem što kvalitetnijeg informiranja bliskog 
i vrlo zanimljivog turističkog tržišta, izdan je i letak „Rijeka outdoor“ na slovenskom jeziku. Letak obuhvaća 
ukupno 19 događanja na području Rijeke i riječkog prstena od šetnji, utrka, biciklijada do trail šetnji i utrka.

Turistička zajednica Grada Kraljevice je ove godine 
dizajnirala i osmislila promotivne reklame sa temom 
Kraljevice koje krase kabine za presvlačenje. Od ove godine 
turisti mogu uživati u slikama kulturne baštine sa područja 
Kraljevice koje krase kabine na području kupališta Oštro i 
Carevo.

Ministar Gari Cappelli posjetio je atraktivni Dvorac Nova 
Kraljevica, poznatiji kao Frankopan i novi posjetiteljski 
centar te zanimljive kraljevičke turističke lokacije Kamp 
Oštro i Uvalu Scott zajedno sa domaćinima grada, 
gradonačelnikom Daliborom Čandrlićem, zamjenicom 
Paulom Vučković i direktorom turističke zajednice grada 
Kraljevice Robijem Krulićem. Kulturni turizam je 2014. 
godine bio razlog dolaska turista u Hrvatsku za samo 2%, 
danas je to naraslo na 13%. Ova destinacija će sigurno upravo 
po tome biti itekako poznata. Kraljevica je na izvanrednom 
položaju, u blizini zračne luke na Krku. To je destinacija 
koja je intrigantna svojom poviješću i nudi široku lepezu 
raznolikosti koje čine posebnost ovoga kraja.
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Tekst: Ana Prodan Mogorović

Ministar turizma Gari Cappelli u srpnju ove godine posjetio 
je Grad Kraljevicu. Tom prigodom, ministar Cappelli održao 
je radni sastanak s temom turističkog razvoja Grada s 
gradonačelnikom Grada Kraljevice Daliborom Čandrlićem, 
direktorom Turističke zajednice Grada Kraljevice Robijem 
Krulićem te zamjenicom gradonačelnika Paulom Vučković.

 
Nakon prijema u uredu gradonačelnika i kratkog obilaska 
gradske uprave krenulo se u obilazak dvorca Frankopan, 
kampa Oštro i Uvale Scott te obilazak šetnice obale Oštro. 
Ministru su u obilasku prezentirani značajni kulturni i 
turistički objekti u Kraljevici te aktivnosti i projekti koji se 
provode na ovom području.

„Zahvaljujem ministru što je pronašao vremena i došao 
u Grad Kraljevicu. Danas sam s ministrom imao radni 
sastanak i upoznao ga s projektima na području Grada. 
Grad Kraljevica kreće s  projektom “Putovima Frankopana”, 
odnosno obnovom dvorca Frankopan, zajedno s okolišem 
dvorca, koji je svjedočanstvo opstojnosti hrvatskog naroda 
na ovim prostorima i vrijedna kulturna baština. Uređenjem 
dvorca dobit će se dodatna vrijednost i u turističkom 
smislu. Imamo namjeru prijaviti uređenje plaža na natječaj 

Ministar turizma Gari Cappelli u 
radnom posjetu Gradu Kraljevici
Ministar Gari Cappelli obišao je Dvorac Frankopan, kamp Oštro i Uvalu Scott.

Ministarstava turizma, a dobivenim sredstvima bi također 
učinili pomak u turističkom smislu. Obišli smo s Ministrom 
važnije turističke točke kako bi ministar dobio sliku i 
informacije s terena. Veselim se unaprijed i nadam se da će 
se naša uspješna suradnja s  Ministarstvom turizma  nastaviti 
i u buduće – poručio je gradonačelnik Dalibor Čandrlić.

Ovdje su potencijali i za razvoj zdravstvenog turizma, a 
blizina zračne luke na Krku, koja bilježi rast broja putnika, 
sigurno će pridonijeti da se Kraljevica dodatno turistički 
pozicionira, naglasio je ministar.

Nadodao je da 
valja pohvaliti i 
otvaranje OPG-ova 
te gradnju vila s 
bazenima u zaleđu, 
a s obzirom na to da 
se u Kraljevici još 
uvijek grade brodovi 
postoji ideja da se i to 
ponudi kao turistički 
sadržaj.

U sklopu svoga posjeta ministar je posjetio i Posjetiteljski 
centar Kraljevica. Djelatnik Centra pobliže ga je 
upoznao s projektom Kulturno-turistička ruta Putovima 
Frankopana, a ministar nije skrivao zadovoljstvo onime 
što se radi.

Ministar turizma Gari Cappelli u radnom posjetu Gradu KraljeviciGospodarstvo
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U mjesecu rujnu započinje nova školska godina. 
Završavaju ljetni praznici i godišnji odmori. Polako se 
primiče kraj ljetnih radosti,  dolazi i kraj naše manifestacije 
„Leto va Kraljevici“ 2018. godine.

Za ovogodišnje „Leto va Kraljevici“ izradili smo 
jednoobrazni logo i dizajn. Kao simbol ovogodišnjeg „Leta“ 
odabrali smo sladoled. Slika sladoleda nagoviještala je 
događaje, s ciljem stvaranja prepoznatljivosti manifestacije, 
kao svojevrsni vizualni identitet koji se isticao među 
brojnim plakatima i porukama kojima su često bili zatrpani 
oglasni panoi. 

Da bismo postigli prepoznatljivost, nisu dovoljni dani i 
mjeseci, već godine. Upravo to i želimo, manifestaciju koja 
će jačati i rasti u svojoj kvaliteti i punini. Želimo napraviti 
vrijednu manifestaciju koju će ljudi prepoznati kao svoju te 
se na nju rado odazivati. Posjećenost jamči opstojnost, a mi 
želimo godinama imati naše „Leto va Kraljevici“, tako naše, 
a tako i svačije, svakom našem sugrađaninu, a i svakom 
putniku i namjerniku po ukusu.  S tom namjerom započeli 
smo organizirati i ovogodišnje „Leto va Kraljevici“. U 
organizaciji je najvećim dijelom sudjelovao mladi tim ljudi, 
tek nekolicina. 

Sjeli smo i započeli zapisivati zamisli i razmjenjivati 
iskustva. Vodili smo se time kako u našoj manifestaciji 
svaki sugrađanin, gost ili turist, bez obzira na dob i 
spol mora pronaći nešto za sebe. Također, željeli smo 
manifestaciju na kojoj će se svi naši posjetitelji opustiti 
od svakodnevnih briga, pojesti pokoji morski plod, 
međusobno se družiti i dobro zabaviti uz glazbene goste.

Manifestacija je ove godine brojala ukupno 17 programa.  
U okviru manifestacije ponovno smo oživjeli „Kraljevačko 
kulturno leto“. Podizanjem zastave otvorili smo 7 programa 
koji su nosili naziv KKL, u sklopu kojih ste mogli uživati 
u kazališnim komedijama, koncertima klasične glazbe i 
popularnih klapa… 
Ovdje moram izdvojiti koncert izvrsnog umjetnika Tedija 
Spalata, urnebesno smiješnu  komediju Ri Teatra koja nas 
je nasmijala do suza te koncert Andrine Frleta, naše mlade 
sugrađanke i dobitnice ovogodišnjeg zlatnog mikrofona na 
MIK-u.

Mali koncerti Rina Petrovića i Andrine Fleta koji su se 
odvijali na raznim lokacijama unutar grada privukli su 
mnogo domaćih ljudi, ali i stranaca koji su s oduševljenjem 
pratili koncert. Rino i Andrina jedni su od primjera da 
Kraljevica ima mlade, talentirane i uspješne ljude na koje 
smo izrazito ponosni. Takvi mladi ljudi su budućnost 
Kraljevice! Uvjereni smo da naš grad u sebi krije još 
tako divnih mladih ljudi koji će uvijek biti dobrodošli u 
programima budućih KKL.

Naša tradicionalna sportska događanja poput Kraljevačke 
regate krstaša i ove su godine privukla mnogobrojne 
sportaše i zaljubljenike u sport te u svijet poslala 
predivnu „kartulinu z Kraljevice“, s desecima jedrilica u 

LETO VA KRALJEVICI 2018.

Leto va Kraljevici 2018.

Zamjenica gradonačelnika
Paula Vučković

Kraljevačkom akvatoriju…
TIRA TIRA na Bakarcu ponovno je uprizorila 

tradicionalni lov na tune i prilagodila ga sadašnjem 
vremenu. Posjetitelji su već prepoznali ovu manifestaciju 
i rado ju posjećuju. Ples, zabava, ukusna tuna, simulacija 
lova na tune, izložba fotografija starih ribara i tunera svake 
godine privlači sve više posjetitelja, domaćih i stranih.

17.08. riva u Kraljevici je ponovno oživjela.  Gastro 
manifestacija i koncert Marka Škugora privukli su mnoge 
posjetitelje koji su uživali u dagnjama na buzaru i pjesmi 
Marka Škugora.

U pripremanju dagnji na buzaru u kotliću natjecalo se 
13 ekipa koje su činili mjesni odbori i udruge s područja 
Grada Kraljevice, a najbolji kotlići osvojili su nagrade.  
Još jednom hvala svima koji su bili taj dan na rivi. Bio je to 
festival sloge, prijateljstva, radosti i ljubavi prema gradu. 
Pokazali smo kako se voli svoj grad!

Klapa Tramuntana i spuštanje zastave „Kraljevačkog 
kulturnog leta“ označili su kraj „Leta va Kraljevici“, ali ne 
zadugo, za godinu dana vidimo se ponovno, u još većem 
broju! Naravno, svi ste pozvani i dobrodošli! 

Na kraju, bilo mi je zadovoljstvo i čast biti dio 
manifestacije „Leto va Kraljevici“. Potrudili smo se 
oko svakog detalja i sitnice, a sve u namjeri da se naši 
posjetitelji osjećaju ugodno i zadovoljno. Možda u trenu 
samog događanja i ne izgleda tako, no vjerujte, puno je 
truda, vremena, dobrih namjeri i ljubavi bilo u svemu. 
Svake sljedeće godine trudit ćemo se našu manifestaciju 
bogatiti kvalitetom i raznolikošću te je tako približiti ukusu 
svakog pojedinca. Je li moglo bolje, je li moglo drugačije? 
Prepuštamo vašem sudu, nadamo se dobronamjernom i ne 
prestrogom.  

Hvala svima koji su nam pomagali u organizaciji, hvala 
sponzorima, TZ Grada Kraljevice, službenicima gradske 
uprave, gradonačelniku što nas je podržao, Franu Frleti 
koji mi je pružao veliku tehničku pomoć i podršku na 
svim događanjima… I na kraju hvala VAMA, drage naše 
sugrađanke i sugrađani, dragi prijatelji i gosti…

Najveća podrška i priznanje za dobro odrađen 
posao dolazi od vas i zato hvala svakom tko je posjetio 
manifestaciju i na taj način dao svoj doprinos „Letu va 
Kraljevici“. 

Nadam se da nam nećete zamjeriti ako smo što previdjeli 
jer sve što smo radili, radili smo iz ljubavi prema našem 
gradu i kraju… onako, sa srcem!
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Koncert Andrina Frleta

Koncert Klapa Vinčace i Joso Butorac

Koncert Marka Škugora

Koncert Tedi Spalato

Kraljevačka regata Krstaša

Otvaranje Kraljevačkog kulturnog leta

Pobjednici kuhanja kotlića - Dagnjada na rivi

Ribarska Fešta

Tira Tira

Manifestacije
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Tekst: Tihana Welle

Baš ko i pasanih let, Bakarac je povodom Petrove 2018., 
bil središte likovne umjetnosti. Dom kulture svoja je vrata 
otprl po 9. put likovnim amaterima na 9. izložbi likovnog 
stvaralaštva. Pokrovitelj izložbe je Grad Kraljevica. Izložba 
radi ke su i ovoga leta čuda njih z gušton „potegnuli“ na 
Bakarac, obuhvaćala je od 17 autori čak 65 slik, va ulju, 
akrilu, olovki, akvarelu. 

Življenje vezano uz more, inspiracija je bakarčanin Ljubici 
i Darku Blažini ki su udelali od drva i kamika „stražu“ 
– bakarački suvenir. Jednu posebnu likovnu tehniku, 
„enkaustiku“ prezentirala je Elda Persi Filiferović, i uspješno 
ju koristi već 10 let. Ni ovogodišnja izložba ni bila „tematski 
određena“, davalo se mašti na volju. 

Uz mnoge bakarčane i ostale posjetitelje izložbi su 
prisustvovali gradonačelnik Grada Kraljevice, Dalibor 
Čandrlić ki je otprl izložbu, dogradonačelnica Paula 
Vučković i vijećnik  Jakov Dorić. U svojstvu organizatora  
prisustvovale su predsjednica Mjesnog odbora Bakarca 
Elizabeta Golob i Doriana Stefani. Na početku i  na kraju 
čuli smo KUD „Lantrena“, s voditeljicun Andrinun Frleta.

9. Izložba likovnog 
stvaralaštva

9. Izložba likovnog stvaralaštva

KUTURNA RUTA 
PUTOVIMAFRANKOPANA

Kuturna ruta putovima Frankopana

PORCIJE

Tri aluminijske padelice
Poštivane jadna na drugu

Ulovljene z železnen obručon
Na vrhu ručka.

Tata ih je na škveru napravil
Mama je va njimi jido nosila,

Bile su to prave sanatorijske porcije.
Va najdolnjoj je bila juha,

Va srednjoj pohanci,
Va gornjoj riži-biži.

Nekad su i šnel-nokli došli.
Ž njih smo jili i pili. 

Othranile u nas i onih prvo nas.
Još ih nismo hitili

Va staroj kredenci su spravne
Za uspomenu i dugo sjećanje 

na vrime kad smo mića dica bili.

Tihana Welle, 15.06.2018.

Noć knjige u Frankopanu
Tekst: Jelena Mateševac

Noć knjige se diljem zemlje obilježava 23. travnja. Ove 
godine u tu se manifestaciju uključio i Posjetiteljski centar 
Kraljevica u suradnji s Narodnom knjižnicom i čitaonicom 
Kraljevica, Osnovnom školom Kraljevica i Dječjim vrtićem 
Orepčići. Najmlađi posjetitelji mogli su uživati u dječjoj 
literaturi i slikovnicama vezanim uz srednji vijek nakon 
čega su kreativno pisali kako bi izgledao njih život u 
dvorcu Frankopan. Nije nedostajalo niti crtanja i bojanja. 
Edukativno i zabavno druženje potrajalo je do večernjih sati.

Radionica „Kreativno Oko u 
dvorcu Frankopan“
Tekst: Petar Miletić

Još jedan kreativan vikend odvio se u dvorcu Frankopan. 
Posjetiteljski centar Kraljevica 19. i 20. svibnja bio je 
domaćin radionice za djecu „Kreativno oko u dvorcu 
Frankopan“, Vijeća mladih Benčić, u kojoj su djeca (od 7 
do 13 godina) učila izrađivati svijeće. Radionicu su vodili 
Ksenija i Tomislav Nakić Alfirević iz Kreativnog Oka. Osim 
izrađivanja svijeća, polaznici radionice obišli su dvorac 
Nova Kraljevica i Posjetiteljski centar vođeni stručnim 
vodstvom djelatnika našeg Centra. Uz to su naučili mnoge 
zanimljivosti o Frankopanima i frankopanskim kaštelima 
Kulturno-turističke rute Putovima Frankopana te se 
upoznavali s glagoljskim pismom.   
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Dječji vrtić Orepčići

Dječji vrtić Orepčići

Tekst: Marina Šanko Brletić, Silvia Šipek, Kristina Grubišić 
Pobor, Marina Hajdin, Tanja Lacmanović i  Martina Bošnjaković

RADIONICE „RASTIMO 
ZAJEDNO“
Tijekom pedagoške godine 2017./2018. u vrtiću su 
organizirana dva ciklusa radionica „Rastimo zajedno“. 
Jesenski ciklus kojem su prisustvovale odgajateljice našeg 
vrtića i tako imale priliku kroz niz zabavnih i informativnih 
susreta propitati i revidirati svoja znanja, te zimski ciklus za 
roditelje kojem se odazvalo šest hrabrih majki. Radionice za 
roditelje su osmišljene kao vid potpore u izazovima koje pred 
roditelje stavlja suvremeno roditeljstvo. Uz podršku dvije 
voditeljice, uporne majke rado su se upustile u otkrivanje 
svojih jakih roditeljskih strana kao i u osvještavanje i 
dorađivanje onih malo slabijih. S velikim interesom družile 
su se iz radionice u radionicu i na kraju četveromjesečnog 
ciklusa ponosno primile diplome u ruke.

PJEVAČKI ZBOR U DJEČJEM 
VRTIĆU OREPČIĆI

U redovitom programu vrtića provode se i pjevačke glazbene 
aktivnosti u kojima sudjeluju djeca u dobi od 3 do 7 godina 
prema vlastitoj želji i interesu. Pjevački zbor se provodi pod 
vodstvom odgajateljica Silvije Šipek i Marine Hajdin. Djeca 
imaju priliku naučiti osnovne tehnike i elemente pjevanja, 
te nastupiti na raznim manifestacijama u Gradu Kraljevici, 
ali i šire. Tijekom ove pedagoške godine nastupili smo na 
raznim događanjima u gradu Kraljevici kao što je Doček 
Svetog Nikole, Vesela bućica, te nastupima koji su nastali u 
suradnji s Centrom za rehabilitaciju Fortica. Valja posebno 
istaknuti sudjelovanje na “Mićem domaćem festivalu” u 
Matuljima koji se održava već četvrtu godinu u organizaciji 
Dječjeg vrtića Matulji. Na festivalu je uz pjesmu, ples i 
recitacije sudjelovalo više od 250 djece polaznika dječjih 
vrtića iz raznih krajeva lijepe naše, ali i inozemstva. 

ČAKAVSKI SUSRETI U KOSTRENI

U Kostreni su se u svibnju održali 12. čakavski susreti koji 
se održavaju  u organizaciji  Katedre Čakavskog Sabora 
Kostrena u Narodnoj čitaonici. Na susretima je uz recitacije, 
pjesme i izložbu sudjelovao velik broj osnovnih škola i 
dječjih vrtića.  I naš vrtić je sudjelovao u izložbi i recitacijama 
s temom „More“ dječjeg vrtića Zlatna Ribica. Sudjelovali su 
naši mali čakavci iz skupina „Ribice“, „Zvrkići“ i „Tigrovi“. 

DANI PREDŠKOLSKOG 
ODGOJA U ČAKOVCU
Odgajateljice Tatjana Lacmanović, Marina Šanko-Brletić i 
Karin Tijan na ovogodišnjim Danima predškolskog odgoja 
u Čakovcu “Zajedno rastemo” (12. i 13. travanj 2018.g) 
prezentirale su primjere dobre prakse iznikle iz života i 
rada našeg vrtića. Okupljenim kolegicama iz Hrvatske i 
Slovenije prenijele su svoja iskustva i znanja kroz prikaz dva 
projekta: „Eko vrt-uljak“ i  „Orepčići u projektu Moj prijatelj 
iz Fortice“ koji su nastali iz dugogodišnje izvrsne suradnje s 
roditeljima i društvenom sredinom u kojoj vrtić djeluje.

STRUČNI SKUP „OČUVANJE 
ISTARSKOG IDENTITETA I 
TRADICIJSKE KULTURE U 
USTANOVAMA RPOO“
 Odgajateljice vrtića vrlo rado se uključuju i 
prisustvuju mnogim stručnim skupovima i seminarima na 
razini naše županije, no i izvan nje. Tako je upravo jedan 
stručni skup zanimljive tematike o očuvanju zavičajnog 
identiteta i tradicijske kulture u ustanovama RPOO potaknuo 
odgajateljice da se zapute u Istarsku županiju točnije u gradić 
Medulin. Organizacija skupa bila je u hotelu Park Plaza 
Medulin, prisustvovalo je 120 odgajatelja i stručnjaka iz 
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ranog i predškolskog odgoja, a skup se sastojao od dva dijela 
– prvi dio predavanja o kulturnoj baštini, a popodnevni dio 
na radionicama na kojima se pobliže upoznavala praksa i 
primjeri iz prakse. Zanimljiva je činjenica da se programi 
zavičajnosti u Istarskoj županiji provode od 2014. godine i u 
predškolskim ustanovama jer se oformila radna skupina za 
implementaciju zavičajnosti u kurikulume vrtića. Ovaj skup 
je bio odličan primjer kako sačuvati tradiciju i zavičajnost i 
dati mogućnost djeci da ju sami istražuju i promiču dalje i 
dalje.

MOŽE SE TO I DRUGAČIJE

Kako učiniti “Završno druženje” nezaboravno i upečatljivo, 
a pritom se dobro zabaviti u opuštenoj atmosferi zajedničkog 
druženja djece, roditelja i odgajateljica? Pa tako što ćete 
smisliti novi i drugačiji način da proslavite i dostojno 
obilježite kraj jedne pedagoške godine prepune doživljaja, 
novih iskustava i čarobnih trenutaka uz logorsku vatru 
nasred vrtićkog dvorišta uz sljezove kolačiće i sladoled, 
naravno.
I tako smo krenuli u novu pustolovinu svi zajedno jednog 
poslijepodneva i nimalo nas nije obeshrabrilo nebo koje je 
obećavalo nevrijeme uz kišu i grmljavinu. Ipak je naš vrtić 
svijet u kojem su sva čuda moguća.
Tog 14.06.2018. završne pripreme za druženje i zabavu djece, 
roditelja i odgajateljica skupine Tigrovi u DV “Orepčići” 
krenule su već oko 16 h iako je okupljanje trebalo započeti u 
19 h. Uz začuđene i radoznale poglede prolaznika i tmurno 
nebo prepuno crnih oblaka dvije vrijedne i nasmijane 
odgajateljice maštovito su kreirale nesvakidašnju pozornicu 
vrtićkog dvorišta. Unatoč teškim, povremenim kapima kiše 
složile su sve raspoložive klupe iz vrtića u veliki krug oko dvije 
limene bačve, rasporedile stolove sa sljezovim kolačićima, 
keksima, čokoladom, drvenim štapovima, sladoledom i 
sokom tako da je u jednom trenutku zeleno dvorište vrtića 
na čudesan način postalo mjesto za toplo druženje uz vatru 
i slatke poslastice. Sve je bilo spremno za otvorena srca 
prepuna uspomena koje su nas obogatile i obilježile za cijeli 
život i s kojima možemo svi zajedno hrabro krenuti u nove 
pothvate. A kad je logorska vatra zapucketala i dok su nam 
usta bila puna vrućih sljezovih kolačića i hladnog sladoleda 
uz zalazeće sunce i upaljene lampione svi smo znali da će i 
ovi trenuci ostati posebni i drugačiji kao slatka mala oaza u 
moru životnih uspomena.  

 LJETO U VRTIĆU

Praćenjem dječjih potreba i interesa odgajateljice vrtićke 
skupine „Kockići“ u suradnji i dogovoru sa roditeljima 
došle su do ideje da organiziraju jedan drugačiji ljetni dan 
u vrtiću. Prijedlog da vrući ljetni dan u vrtiću pretvorimo 
u pravi „plaža party“. Suradnja i angažman roditelja bio je 
odličan. Počele su stizati poruke, pozivi tko će što napraviti, 
donesti – od grickalica, bazena za vodu, sladoleda, sokova i 
svega što je potrebno da jedan party bude dobro organiziran. 
I došao je taj dan suncem obasjan. Djeca su počela pristizati 
u kupaćim kostimima raznih boja, ručnici su se pripremili, 
a veselje je bilo na vrhuncu. Naš cestovni poligon postao 
je prava plaža! Party je trajao tokom cijeloga jutra. Glazba, 
sladoledi, sokovi, voda i bazeni posvuda bili su ostvarenje 
dječjih želja te zasigurno ovaj dan u vrtiću ćemo dugo 
pamtiti i vrlo skoro ga s veseljem ponoviti.
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prijatelji razmišljali dok su kao hipnotizirani gledali njihovo 
kruženje onim plavetnilom. Mogu vam reći o čemu sam ja 
razmišljao, sretan sam što ne plivam uz njih i što su moje 
nožice čvrsto oslonjene na sigurno tlo. Bolje da su one na 
tlu nego iznad njihovih oštrih zubića, zar ne? Ali straha nije 
bilo, vidjela je odgajateljica naša zabezeknuta lica i tada je 
počeo „fotosešn“. Moram malo u osvrt ubaciti i engleskog 
jezika, ipak sam tri godine učio engleski jezik u vrtići. 
Dakle, „fotosešn“ je izgledao ovako: „Stanite u red! Stisnite 
se! Da vidim osmijeh! Dignite ruke! Dignite noge! Zagrli 
prijatelj! Okreni glavu desno! Okreni glavu lijevo! Uhvatite 
se za ruke! Uhvatite se za rame! Gledaj u mene…!“ i takvih 
još pedeset imperativa. Ne daj, Bože, da se propusti neki 
trenutak. Čudi me da za sobom nisu vukle i dva reflektora, 
ne bi li fotke bile još bolje. Sada, s odmakom, nije nam žao 
poziranja jer su slike genijalne.
Nakon dva sata obilaska, još smo se malo naslikavali ispred 
utvrde, ponovo sjeli u bus i pravac Pazin, središte Istre. 
Tamo nas dočekuje ljubazni domaćin i harmonika i veselje 
uz glazbu je moglo početi. Turisti, za koje je bila namijenjena 
muzika, oduševljeno su pljeskali našim curkama, koje su ih 
potakle da ustanu i zaplešu. Poslije ručka i super, ukusnih 
fritula, obišli smo istarsko seosko domaćinstvo vidjevši 
magarce, konje, ovčice, a neki moji prijatelji su organizirali 
i utrku kroz kukuruzište. Kako bi utrka bila upečatljivija, 
kroz cilj su nosili stabljike kukuruza, poistovjećujući ih s 
trofejom. Znaju oni da se bez suvenira ne vraćaš kući. One 
naše curke i dalje neumorno plešu na taktove harmonike i 
sad mi je žao što nisam uzeo bar 10 kuna da ih ubacim u 
harmoniku i naručim pjesmu „Juri, juri mali vlak“.
Slijedio je povratak kući. Iako smo bili umorni i pospani, 
bilo nam je žao što odlazimo. Bilo je žao i onim turistima, 
nekako smo im prirasli srcu. Toliko smo se sprijateljili da je 
jedna od onih naših plesačica spominjala kako je napokon 
upoznala tetku iz Njemačke, štogod to značilo. U autobusu, 
prilikom povratka kući i dalje vika. Neumorni smo, imamo 
snage za još jedan đir po kukuruzištu. A ONA, ona se utišala, 
mirna je, ne priča više ni s onom susjedom iz lože. Izvadila 
je vrećicu bombona i podijelila ih sa mnom. Zajedno smo 
gledali kroz prozor prebirući po uspomenama s izleta. Za 
dva mjeseca idem u školu a ona ostaje u vrtiću. Ovo je 
posljednji put da dijelimo isto sjedalo. Odvažio sam se i 
uhvatio ju za ruku. Ona me nježno pogledala odobravajući 
moj postupak. Nastavili smo gledati kroz prozor, u tišini. 
Htio sam da taj trenutak traje vječno….. ispunjen sam, 
sretan, zadovoljan….
Gledam i svoje prijatelje, svi su nekako veseli, razdragani. 
Hvala našim odgajateljicama što nam organiziraju ovakve 
izlete, hvala i našem dobrom gradonačelniku i gradu 
Kraljevici što su nam besplatnim prijevozom omogućili ovu 
našu istarsku avanturu. Nedostajat će mi sve ovo, sloboda, 
prijatelji, bezbrižna igra, smijeh, zezanje…. ONA….
 

ISTARSKA AVANTURA JEDNOG 
VRTIĆARCA

Tekst: Marina Hajdin
Idemo na izlet! Yessss…! Ovo je posljednji u nizu ove godine 
pa mi je mama napunila ruksak s pola frižidera. U nevjerici 
sam promatrao što radi i onog trenutka kada je u ruku 
uzela papriku i krumpir, shvatila je i sama kako pretjeruje. 
Stavljam tu istu torbu na rame i do ulaznih vrata pokušavam 
uspostaviti ravnotežu. Čekam, naravno, još 15 minuta dok 
mama ne obavi pet telefonskih razgovora s drugim mamama 
i evo je, nosi još dvije banane i gura ih u ruksak. Ne daj, 
Bože, da budem gladan!
Napokon smo izašli iz kuće. Vani je takva buretina i sad mi 
je zaista drago što me moja brižna mati nakrcala, bura mi 
ne može ništa. Ne moram brinuti ni o frizuri. Zabetonirao 
sam kosu tatinim super čvrstim gelom za kosu, a mama je 
na to još dodala trovremenski Taft. Ipak odlazim u drugu 
županiju. 
Najviše od svega, brine me s kim ću sjediti u busu. Držim 
fige samo da ONA sjedne kraj mene, zaljubljen sam u nju još 
od jaslica. Dok sam čekao red za ulazak u autobus, ONA je s 
mamom prelazila cestu, hodajući ravno prema meni. Pitala 
me želim li joj biti par, na što sam ja kulerski odgovorio: „ 
Oh, da, naravno!“ i odjednom osjetio kako mi srce kuca u 
grlu. E, sad, ili je namirisala onih mojih 10 sendvića ili joj se 
sviđala moja frizura. Koga briga uostalom, izabrala je mene.
Htjela je sjediti do prozora, to nama klincima dođe nešto 
kao vip loža. Imaš najbolji pogled i možeš povlačiti zastore. 
Dok se ona tako smještala na svome sjedalu, ja sam se borio s 
pojasom. Vučem ga, čupam, motam lijevo-desno,ali nikako 
da čujem klik. U jednom je trenutku ona ispružila svoju 
ruku i u hipu me zavezala. Hm… sposobna je učiniti nešto 
što ja nisam mogao, još k tome brine o mojoj sigurnosti, sad 
mi je još draža. 
Krenuli smo. Vožnja je trajala gotovo dva sata, a ona je 
cijelo to vrijeme pričala sa svojom prijateljicom u paralelnoj 
vip loži. Saznao sam sve o novoj kolekciji ljetnih haljina iz 
Zare i Zvončice a i modni dodaci bili su neizostavna tema, 
obje su stavile sat na nogu. Ne kužim tu foru sa satom, ali 
tata mi kaže da ne brinem zbog takvih stvari jer ni on do 
danas nije prokužio neke mamine modne kombinacije. 
Viku u busu u jednom je trenutku prekinula odgajateljica, 
pričajući na mikrofon o kraju kroz koji prolazimo. Obzirom 
na zainteresiranost publike o istoj priči, bilo bi bolje da je 
zapjevala, publika bi više surađivala. No, u busu se ipak 
pjevalo, orila su se pjesme Mie Dimšić, Maje Šuput, Severine, 
Ivana Zaka i mnogih drugih.
S pjesmom i dobrim raspoloženjem stigli smo na odredište. 
Stara utvrda Verudela u kojoj je smješten akvarij kojeg 
posjećujemo, zaista oduševljava. Bili smo gladni pa smo 
neposredno prije ulaska otvorili svoje pretrpane ruksake, 
ne bi li se okrijepili i naravno, ne bi li pokazali što su nam 
sve mame spremile. Jedan prijatelj je izvadio gumene čizme 
i kišobran. Yesss!!!! Nisam najgori.   Nakon dobre klope, 
zaronili smo u utvrdu očarani ljepotom i raznolikošću riba. 
Morski psi, raže, meduze, morske zvijezde, koralji, bolnica 
za kornjače, riječne ribe, zmije, kameleoni, ježinci, riblji 
vrtić, morske mačke, Dora, Nemo, velika barka iz koje smo 
izvadili morskog krastavca i ježa, ostavili su nas bez riječi. 
Saznali smo koliko otpada ima u našem moru i zasigurno 
ću svaki put prilikom posjeta plaži, pokupiti jednu plastičnu 
bocu ili pak vrećicu i odložiti ju na za to predviđeno mjesto.
Najviše smo se zadržali kraj bazena s morskim psima. Ispred 
njega smo svi nekako utihnuli. Pitam se o čemu su moji 
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Tekst: Ana Prodan Mogorović

Ljetna škola tehničkih 
aktivnosti

Proljetna škola tehničkih aktivnosti, Državna razina 
Modelarske lige, Robotički kamp Robolab, Studentski 
praktikum, Terenska nastava, Ljetna škola tehničkih 
aktivnosti, samo su neke od aktivnosti koje se provode u 
Kraljevičkom centru.
Jednu od najpoznatijih i najsloženijih programskih 
aktivnosti – Ljetnu školu tehničkih aktivnosti, Hrvatska 
zajednica tehničke kulture organizira u Nacionalnom centru 
tehničke kulture od 2008. godine. Riječ je o jedinstvenoj školi 
tehničkih aktivnosti u Republici Hrvatskoj koja uključuje 
visoku razinu tehničkog opismenjavanja djece i mladih 
u različitim područjima tehničke kulture. Svake godine 
Ljetnu školu pohađa preko stotinu učenika osnovnoškolske 
i srednjoškolske dobi koji aktivnim sudjelovanjem u 
radionicama različitih područja tehničke kulture izrađuju i 
unaprjeđuju tehničke tvorevine, pritom usvajajući i osnovne 
principe sigurnog i pravilnog korištenja opreme i alata za 
rad. Program Škole omogućuje ono što bi suvremeno 
obrazovanje za budućnost obavezno trebalo uključiti, 
odnosno ističe procese praktičnoga rada učenika, u kojem 
učenik upoznaje svojstva materijala, prema svojstvima 
odabire i obrađuje, sigurno se koristi alatima, odnosno, 
provodi ideje u praksu.
Prvi desetodnevni termin osnovnoškolskog programa 
održao se od 2. do 11. srpnja 2018. i  pohađalo ga je 57 
polaznika, a drugi se održao od 2. do 11. kolovoza i pohađalo 
ga je isto 57 polaznika iz različitih područja Republike 
Hrvatske. U programu su sudjelovali učenici osnovnoškolske 
dobi koji imaju razvijen interes za tehniku, od kojih i 15 
nagrađenih učenika - prvaka s nacionalnih natjecanja u 
organizaciji i/ili suorganizaciji HZTK (Natjecanje mladih 
tehničara, Robokup i Modelarska liga).
Polaznici su aktivno sudjelovali u radionici modelarstva, 
radionici robotičkih konstrukcija, radionici elektrotehnike i 
radionici automatike. Osim navedenih radionica u kojima su 
učenici izrađivali projektne zadatke, održana je i radionica 

Promicanje inovativnosti i 
kreativnosti djece i mladih

Promicanje inovativnosti i kreativnosti djece i mladih

3D modeliranja u kojoj je do izražaja došla kreativnost 
polaznika. 
Ljetna škola održana je u suradnji s Hrvatskim kajakaškim 
savezom, Hrvatskim savezom brodomaketara i Kajakaškim 
savezom Zagreba s ciljem prezentacije i popularizacije 
djelatnosti navedenih saveza. 
Slobodno vrijeme izvan radionica bilo je organizirano kroz 
različite sportske i zabavne aktivnosti u kojima su učenici 
svakodnevno odmjeravali snage u stolnom tenisu, košarci, 
odbojci te plesnim interaktivnim igrama, pod pedagoškim i 
liječničkim nadzorom. 
Kao i svake godine sudionike Ljetne škole tehničkih 
aktivnosti posjetio je i pozdravio predsjednik Hrvatske 
zajednice tehničke kulture gospodin Ivan Vlainić. 

Kraljevica domaćin brojnim 
mladim filmašima

Filmske radionice za djecu i mladež u Kraljevici završile 
su svečanom premijerom filmova koje su snimili polaznici 
radionica, koje su se održavale od 24. do 31. srpnja u 
Nacionalnom centru tehničke kulture u Kraljevici. Riječ je 
o jedinstvenom projektu koji je zamišljen kao edukacijski 
program koji kroz različite aktivnosti mladima omogućava 
upoznavanje s filmskom tehnikom i usmjeravanje prema 
profesionalnom bavljenju filmom. 

Hrvatska zajednica tehničke kulture podržala je i Ljetnu 
školu pedagoga tehničke kulture koja je održana u 
Nacionalnom centru tehničke kulture u Kraljevici od 17. do 
24. kolovoza 2018. godine osiguravanjem ljudskih resursa 
za koordinaciju te foto i video dokumentaciju, kao i ljudske 
i materijalne resurse za tehnologiju 3D ispisa (oprema 
i potrošni materijal). Projektnim zadatkom „Prometno 
raskrižje“ obuhvaćena su područja modelarstva, elektronike, 
upravljačke tehnike (automatike), programiranja rada 
semafora te 3D modeliranje.
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Nova voditeljica Nacionalnog centra tehničke kulture 
gospođa Svijetlana Grubišić izrazila je zadovoljstvo 
velikim interesom učenika za sudjelovanjem u Ljetnoj 
školi tehničkih aktivnosti. 
Naglasila je da treba potaknuti mlade na daljnje uključivanje 
u programe tehničke kulture u lokalnim zajednicama i 
upisivanje tehničkih i proizvodnih zanimanja. 

Gospođa Svijetlana Grubišić u ožujku ove godine počela je 
raditi u NCTK kao voditeljica. 

„Osjećala sam ushićenje što ću voditi rad u jednoj meni 
prekrasnoj građevini s ciljem promicanja i poticanja učenja 
i to tehničkih disciplina. 

I sve to u mom kraju.

Pomislila sam pa ne može bolje.

Sve ono što ja volim.

Vremenom je ushićenje pomalo splasnulo u suočavanju sa 
svakodnevnim izazovima, no svakako uživam u svom poslu 
i imam puno volje njegovati i provoditi sve što već postoji i 
funkcionira, ali i uvoditi svoje ideje.

Ponajviše mi je želja povezati lokalnu zajednicu kao i cijelu 
Hrvatsku s NCTK i njegovim programima na veselje i 
dobrobit svih nas.“ izjavila je voditeljica NCTK.

A koja su mišljenja polaznika i profesora o 
programima……..
Matija Severović, OŠ Galdovo Sisak 
Sve radionice su dobro organizirane. Najviše mi se svidjela radionica 
Elektrotehnika zato što sam se tamo susreo sa samostalnim slaganjem 
komponenti robota. U Centru se može puno toga naučiti i zabaviti 
preko ljetnih praznika jer smo išli i na kupanje i zabavljali se tijekom 

pauza između radionica. Razmišljam doći i sljedeće godine i volio bih 
sudjelovati na radionici aviomodelarstva.

Jan Romanić, OŠ Kajzerica, Zagreb
Kreativna radionica mi je bila najdraža kao i Robotika. Na Robotici smo 
radili robota koji se giba po crnoj crti. Uz puno truda napokon smo 
uspjeli kontrolirati robota da se giba po crti. Naučio sam da se uz puno 
truda može i puno toga postići. Na Kreativnoj radionici smo svoje radove 
ukrašavali pirografom što mi je bilo zanimljivo. Svakako planiram doći i 
sljedeće godine.

Borna Manester, OŠ Sveti Matej, Viškovo
Bilo mi je zanimljivo na svim radionicama, a posebno na 3D modeliranju 
gdje smo sami dizajnirali što smo željeli. Oduševljen sam što sve radove 
koje sam izradio mogu odnijeti kući i pokazati prijateljima. Svidjelo mi se 
kajakarenje i druženje na plaži. 

Jan Galian, Luxembourg
Najviše mi se svidjela radionica Automatika jer me zanima programiranje, 
a onda 3D modeliranje na kojoj sam dizajnirao Pokemona. Upoznao sam 
dosta prijatelja s kojima sam provodio slobodno vrijeme igrajući Broforce.

Nataša Bek, prof.
Kroz bogat edukativni program Ljetne škole tehničkih aktivnosti učenici 
su stekli nova znanja, usavršili postojeće vještine te razvijali tehničke 
kompetencije koje u redovnoj nastavi zbog satnice nije moguće ostvariti. 
Sudjelovanjem u edukativno tehničkim radionicama modelarstva, 3D 
modeliranja, automatike, elektrotehnike, robotičkih konstrukcija i 
kreativnoj radionici polaznici su razvijali kreativnost, motoriku, kritičko 
mišljenje i promatranje, lakšu primjenu naučenog te samostalnost 
u istraživanju i zaključivanju što čini i okosnicu prijedloga novog 
kurikuluma Tehničke kulture 
Radionice su organizirane i vođene na visokom nivou, a u razgovoru s 
učenicima da se zaključiti da im ovakav tip učenja najviše odgovara. 
Smatram da bi svaka županija trebala imati jedan centar ovakvog tipa 
gdje bi se učenike poučavalo, usmjeravalo i osposobljavalo na uspješno 
snalaženje u prirodnoj, društvenoj i tehnološkoj sredini i u svakodnevnom 
životu te u sinergiji sa školama poticalo učenike na razvoj interesa prema 
tehnici i praktičnom radu i usmjeravalo ih prema tehničkim zanimanjima.

Tekst: Davor Juriša

Hrvatski školski sportski savez petu godinu za redom 
organizirao je Virtualni plesni show za učenike i učenice 
osnovnih i srednjih škola s područja čitave Republike 
Hrvatske. Mia Škarić, učenica Osnovne škole Kraljevica, 
osvojila je 3. mjesto u kategoriji najbolja plesna grupa 
osnovnih škola.

Natjecanje je održano neposredno nakon svečanosti 
otvaranja Državnog prvenstva za osnovne škole, koje je 
trajalo od 22. do 24. travnja 2018. u Poreču. Mia Škarić izvela 
je plesnu točku pred više od 800 najuspješnijih učenika i 
učenica sportaša te njihovih voditelja koji su sudjelovali na 
završnici Državnog prvenstva.

Na Državno natjecanje u Poreč Mia je išla u pratnji voditelja 
Školskog sportskog društva Oštro, profesora Davora Juriše 
i trenerice - mag. primarnog obrazovanja, Sandre Ložnik 
Videčak, koja ju je pripremila za ovaj veliki uspjeh.

Osnovna škola Kraljevica

Osnovna škola Kraljevica

Virtualni plesni show – osvojeno 3. mjesto

Najmlađi
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Tekst: Marija Vidaček i Sandra Ložnik 
Vidaček

Od zadnjeg javljanja pripremali smo 
110 plesača natjecatelja za plesna 
natjecanja. Svoju izvrsnu kondiciju, 
ali i vladanje plesnim vještinama 
potvrdili su na svakom natjecanju 
na koje smo izašli u ovoj plesnoj 
sezoni. Klub je završio plesnu sezonu 
natjecanjem na svjetskom festivalu 
plesa, internacionalnom natjecanju, 
Europskom prvenstvu u Austriji, 
Državnom prvenstvom pod Hrvatskim 
plesnim savezom u Splitu. Na svakom 
natjecanju smo slavili i ponosno dizali 
zastavu Hrvatske, ali i zastavu kluba 
na kojem je ponosno vijorilo ime 
Kraljevice. Bila je ovo predivna sezona 
natjecanja, ali i uspjeha naših plesača 
koju smo slavili s 51 zlatom, 22 srebra i 
21 broncom.
Petra Velepič i Tim Štimac u Opatiji 
na Državnom prvenstvu slavili su 
okrunjeni posebnom nagradom, 
nagradom najboljih državnih plesača, 
Petra u konkurenciji svih ženskih 
plesača a Tim muških. Posebnim 
nagradama ponovno su nas razveselile 
Katia Milić i Ira Đerić Hasanac. Ira je 
na europskom natjecanju kao jedina 
Hrvatica predstavnica našeg kluba 
slavila kao Europska prvakinja u 
kategoriji najmlađih ali i posebnom 
nagradom „BEST FUTURE TALENT“ 
koji su još jedan dokaz našeg 
kontinuiranog rada dok je Katia slavila 
u Poreču na SVJETSKOM FESTIVALU 

Svjetski plesni talenti treniraju
u Kraljevici

Svjetski plesni talenti treniraju u Kraljevici

Nedavno, dok smo davali intervjue u ime naše talentirane i uspješne djece upitali su nas da li smo 
svjesni da svjetski plesni talenti treniraju u Kraljevici? Svjesni smo prije svega da imamo djecu koja 
imaju ogromnu volju za raditi i napredovati, grad koji nam pruža potporu i roditelje koji s ponosom i 
veseljem prate i navijaju za svoju djecu.  

plesa kao najbolji ženski talent cijelog 
natjecanja zajedno sa aktualnom 
svjetskom prvakinjom iz Južne Afrike. 
Osim tih prestižnih nagrada Katia je 
i na gradpixu u Vršcu u Srbiji slavila 
kao dobitnica nagrade za najbolju 
plesačicu.
Na internacionalnom natjecanju 
pod pokroviteljstvom predsjednice 
Republike Hrvatske, Mia Velepič i Katia 
Milić ponovile su svoje plesne izvedbe 
u „GALA VEČERI“ gdje su imale čast 
nastupati s najboljim plesačima na 
natjecanju. Objema plesačicama zlatnu 
kartu za ulaz u prestižnu galu dobile su 
od prima balerine što nas veseli jer je 
težak rad na kvalitetnoj plesnoj tehnici 
vidljiv kod sudaca profesionalaca iz 
inozemstva.
Plesne kvalifikacije koje smo ostvarili 
titulama državnih prvaka u solističkim 
i grupnim točkama imamo priliku 
pokazati na svjetskom prvenstvu 
za Show danceu u rujnu u Pragu 
te europskom i prvenstvu za jazz 
i moderan u listopadu u Rusiji te 
svjetskom prvenstvu za iste discipline 
u prosincu u Poljskoj. Svim našim 
plesačima želimo da sljedeću plesnu 
sezonu odrade s ovoliko discipline, 
ljubavi i želje prema pokretu, tehnici 
i akrobatici kao i u zajedništvu koja je 
kruna rada našeg kluba.

QUEENSICE PRIČAJU O 
RADU S NAJMLAĐIMA: 
Najmlađa plesačica u klubu svoju 
„plesnu karijeru“ započela je s godinu 
i 10 mjeseci a završila s 2 godine i 
8 mjeseci u našem klubu, a ime joj 
je Irina Tralić. Irina je svoju plesnu 
nagradu kao najmlađi plesač dobila 
između 20-tak djece koji plešu u 
skupini „NAJMLAĐI“ te imaju 2 i 3 
godine. 
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U klubu ima čak 70 djece predškolskog 
uzrasta koji rad na svojim prvim 
plesnim koracima, ali i na motoričkim i 
biotičkim kretnjama te akrobatici rade 
dva puta u tjednu. Svoje plesne vještine 
prikazuju na nastupima tijekom plesne 
godine, velikoj godišnjoj produkciji 
te plesnoj predstavi koju izvode u 
gradovima Primorsko-goranske 
županije, a završni prikaz u našoj 
Kraljevici.
Rad s najmlađima posebno je bitan 
u našem klubu jer ulaganje u njihov 
napredak i vještine je budućnost našeg 
kluba. 

EDUKACIJA: 
Ovog srpnja Kraljevicu je posjetila 
slavna trenerica plesne tehnike iz 
daleke Australije Rebecca Davies. Kao 
organizatori željeli smo omogućiti 
našim plesačima mogućnost rada s 
jednim prestižnim trenerom s kojim 
aktivno radi reprezentacija plesa u 
Africi i Americi. Osim naših plesača 
na seminar su se odazvali naši prijatelji 
iz Zagreba plesni klub STeP by step, iz 
Velike Gorice plesni klub Megablast iz 
Poreča Usb Poreč, iz Zaprešića plesni 
klub Jeté te plesačice iz Slovenije. Bio 
je to veliki doživljaj za naše plesače, ali 
i sve prijateljske klubove koji su osim 
slavne trenerice upoznali i Kraljevicu. 
Silno smo ponosni što smo svima njima 
uspjeli pokazati i čari našeg grada.
Rebecca Davies „Prvi puta sam u 
Hrvatskoj i nisam nikada bila u 
ljepšoj zemlji. Vaš grad Kraljevica 
iako je malen naspram gradova koje 
sam posjetila u svojoj plesnoj turi 
po Europi silno me se dojmio. Čast 
da dođem obići dvorac u kojem i 
trenirate poseban je doživljaj za 
mene. Rado ću preporučiti svima da 
ga posjete“
Da naši gosti budu zadovoljni potrudili 
su se i Konoba Fran Krsto Frankopan 
kojima zahvaljujemo na lijepom 
prijemu naših gostiju. Osim Rebecce 
ove godine imali smo priliku ugostiti 
i koreografa iz Srbije Miloša Isailovića 
koji je rad u velikim kazalištima 
suvremene scene donio i u naš grad.  
U Kraljevici je bio prvi puta, ali nikako 
i zadnji. Za Kraljevicu kaže „Grad s 
dušom“.  Kroz plesnu godinu s našim 
plesačima radili su još mnogi drugi 
brojni plesni pedagozi ali i trenerica 
gimnastike Lea Stanić. Zahvalni smo i 
našoj balerini Sabini Voinea te baletanu 
Josephu Caneu na kontinuiranom radu 
na baletnoj tehnici s našim solistima.

ZAVRŠETAK PLESNE 
GODINE: 
„Legend of the lamp“ amaterska je 
predstava izvedena u Kaštelu Zrinski 
na ljetnoj pozornici našeg grada.

200 plesača prikazalo je priču o 
Aladinu i preuzelo svoje završne 
medalje i diplome.  Predstava je za sve 
posjetioce bila besplatna i drago nam 
je što smo okupili toliki broj posjetioca 
koji su došli uživati u plesnoj bajci.  
Našim plesačima želimo poručiti 
da smo silno ponosni na rad koji su 
pokazali izvodeći predstavu. Slogu i 
veselje koju su dali publici i roditeljima. 
Osim završnih nagrada i diploma koji 
su svojim radom zaslužili svi plesači, 
klub je osigurao nagrade istaknutim 
talentima u vrijednosti 7000 kuna. 
Čestitamo svim plesačima na završnim 
diplomama i svim dobitnicima 
posebnih nagrada.

ZABAVA I SMIJEH:
Da zabave nikad ne nedostaje, naši 
treneri često organiziraju plesne zabave 
i druženja kod trenera, ali i u dvorani. 
Naši najmlađi plesači vrijeme maškara 
provode i provesele se maskirani, a 
božićno vrijeme igrajući našu omiljenu 
igru „Tajnog prijatelja“. Često volimo 
ići u kina i kazališta i  svi se veselimo 
svakom slobodnom trenutku za 
druženja.
Zatvaranje kluba na mjesec dana 
obilježili smo izletom u Istralandiju 
gdje je 70 plesača uživalo u toboganu i 
ljetnim radostima.

MISS SPORTA:
Dorotea Devčić, studentica 
Kineziološkog fakulteta, 22-godišnja 
Kraljevičanka, plesačica plesnog 
kluba DANCE QUEEN, predstavila 
je Kraljevicu i klub na izboru za Miss 
Sporta 2018 godine. Krunu, nažalost 
nije ponijela doma ali je provela 
predivno vrijeme sa sportašicama. 
Veliki je uspjeh da su Doroteu plasirali 
u finale izbora. Nadamo se da će joj 
vrijeme provedeno na izboru biti 
„odskočna daska“ za daljnju karijeru u 
fitnessu i sportu.

HRVATSKI ŠKOLSKI 
SPORTSKI SAVEZ:
Plesačica Mia Škarić natjecala se s 
koreografijom NIGHT OF MAGIC 
u Hrvatskom školskom sportskom 
savezu i među svim školama Hrvatske 
osvojila ulazak u Finale i sjajno 3 
mjesto. Zahvaljujemo OŠ Kraljevici 
na suradnji i vjeru u našu plesačicu i 
učenicu škole Kraljevica.

MEDIJI
Sve o svakodnevnom radu, rezultatima 
i druženjima možete pratiti na našoj 
Instagram stranici Plesni klub Dance 
Queen #pkdancequeen 

Udruge
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Tekst: Dubravka Poljanšek

Ovaj projekt zaista je ispunio svoj 
osnovni cilj: zagrlio je pjesmom  
Vukovar i njegove građane.                       
U sklopu projekta „Zagrlimo pjesmom Vukovar“  HGD 
„Zvijezda Danica“  je  od 9. lipnja do 10. lipnja  realizirala vrlo 
uspješno gostovanje  u Vukovarsko – srijemskoj županiji. 
Na ovom gostovanju  su uz „Zvijezdu Danicu“   nastupili  
Klapa „Kaštadi“ iz Krka i Vokalna skupina „Lira“ iz Rijeke. 
Istovremeno, ovo je bilo prvo  „veliko“ gostovanje s novim 
dirigentom gospodinom Franom Frletom.

9. lipnja održan je cjelovečernji koncert u Hrvatskom domu 
u Vukovaru. Program je bio izvrsno koncipiran. U prvom 
dijelu koncerta  izvedena su djela  poznatih skladatelja 
našeg kraja pisana istarskom ljestvicom, zatim neke skladbe 
posvećene otoku Krku, obrade nekih popularnih skladbi  i 
na kraju  „O kućo mala“ iz operete „Splitski akvarel“  i „Neka 
cijeli ovaj svijet“  finale mjuzikla „Jalta, Jalta“  kao zajedničke 
izvedbe svih izvođača.

Posebno je dugotrajnim  pljeskom  nagrađena solistica 
Andrina Frleta, koja je osebujno emotivnom izvedbom  
oduševila sve prisutne.

Publika je nagradila i  ostale izvođače dugotrajnim pljeskom, 
a  osjećala se i ona čudna povezanost  između pjevača, 
dirigenta i publike, povezanost koja znači spontanost, 
iskrenost, radost, ljubav i  zahvalnost. Kad se taj trenutak 
desi, onda je to najveća nagrada pjevačima i dirigentu za sav 
uložen trud u pripremu programa.

Ovo gostovanje imalo je i humanitarni karakter. HGD 
„Zvijezda Danica“ je organizirala humanitarnu akciju 
prikupljanja  hrane i higijenskih potrepština za Udrugu 
„Duga“, Socijalnu samoposlugu iz Vukovara koja se  skrbi za 
osobe i obitelji  lošeg socijalnog stanja.

Prikupljena roba uručena je predsjednici  Udruge „Duga“ 
gospođi Tamari Mikulić prije koncerta.

Na kraju koncerta gđa. Tamara Mkulić zahvalila se svima 
koji su sudjelovali u ovoj humanitarnoj akcji, prije svega 
građanima Kraljevice,  članovima HGD „Zvijezda Danica“ 
i DVD – u Kraljevica te je predsjednici  HGD „Zvijezda 
Danica“ Dubravki Poljanšek uručila Zahvalnicu za 
velikodušnu pomoći i podršku u radu Socijalne smoposluge 
Vukovar, uz dirljivu poruku „..ne tražimo puno, dovoljna je 
samo kap dobrote...“

Nakon svih lijepih emocija nastavljeno je druženje  uz pjesmu 
dugo u noć na opće zadovoljstvo svih prisutnih. Drugi dan 

gostovanja, 10. lipnja  posjećena  su sva memorijalna mjesta 
iz Domovinskog rata, a na Memorijalnom groblju položen je 
vijenac i zapaljena svijeća kao znak pijeteta svim poginulima 
u obrani  Vukovara. 

HGD „Zvijezda Danica“  i njeni gosti  
zagrlili pjesmom Vukovar

HGD „Zvijezda Danica“  i njeni gosti  zagrlili pjesmom Vukovar
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U popodnevnim satima posjećen je Korođ, malo mjesto 
nedaleko Vukovara u kojem živi Mađarska manjna, čiji su 
članovi Kulturno umjetničkog društva „Ady Endre“  bili 
gosti HGD „Zvijezda Danica“  2016. godine na otvaranju 
„Leta va Kraljevici“. Oduševljeni gostoprimstvom  koje su 
doživjeli tada u Kraljevici, nestrpljivo su čekali trenutak 
da uzvrate gostoprimstvom članovima „Zvijezde Danice“ i 
njezinim  gostima iz Krka i Rijeke. Održan je neplanirani 
koncert u njihovoj crkvi i opet se ponovilo oduševljenje 
publike, a izvedba solistice Andrine Frleta izmamila  je suze 
u očima prisutnih. Uslijedile su čestitke svima  kao i pozivi 
za neke nove suradnje. Posjećena je Etno kuća koju  su 
mještani Korođa uredili s velkom pažnjom kako bi sačuvali 
predmete iz svakodnevnog života  iz proteklih vremena ali 
i običaje koji su dio njhove kulturne baštine. Svi izvođači 
i domaćini počašćeni su izvrsnim ručkom u organizaciji 
članova  KUD – a  „Ady Endre“ a onda je krenula pjesma pa 
je povratak kući bio odgađan do zadnjih granica.

Može se zaključiti,  da su ovakva gostovanja izuzetno 
potrebna radi zbližavanja samih članova Zbora u jednoj 
opuštajućoj atmosferi ali i radi mogućnosti novih suradnji  
na nekim novim projektima. Na ovom gostovanju također se 
pokazalo da, dolaskom gospodina Frana Frlete za dirigenta 
i umjetničkog voditelja HGD „Zvijezde Danice“ otvara 
novo vrijeme za  ovaj Zbor, vrijeme u kojem će se zajednički 
razvijati prijateljstvo, suradnja i novo ozračje za dolazak 
mladih pjevača koji su spremni preuzeti  svoju ulogu u 
nastavljanju tradicije zborskog pjevanja u Kraljevici , koji 
su isto tako spremni preuzeti  i odgovornost da ovaj Zbor, 
„naša stara dama od 124 godine“, nastavi svojim uspješnim 
radom na opće zadovoljstvo svih.

Početak nove 2018. godine obilježen je 
promjenom dirigenta i umjetničkog voditelja 
HGD „Zvijezde Danice“ , tako da od 1. ožujka 
2018. godine zbor vodi  gospodin Frane 
Frleta. Svaki umjetnički voditelj unese dio 
osobne kreativnosti u rad zbora, pa je tako 
i naša bivša dirigentica prof. Helga Dukarić 
Dangubić postigla visoku razinu izvedbe 
zbora što je rezultiralo osvojenim brojnim 
nagradama sa raznih natjecanja te joj se ovim 
putem još jednom zahvaljujemo.

Članovi zbora oduševljeno su prihvatili dolazak 
novog dirigenta Frana Frletu pa su i očekivanja 
s jedne i druge strane velika. Prvenstveno se to 
odnosi na povećanje članstva pa se nadamo 
da ćemo zajedničkim naporima i inovativnim 
idejama novog dirigenta ostvariti taj cilj.

U prvoj polovici godine održano je niz 
uspješnih nastupa i gostovanja od kojih 
izdvajamo nastup na smotri  „Naš kanat je lip“ 
u Poreču gdje smo izvodeći skladbe pisane 
„istarskom ljestvicom“  pokazali da čuvamo 
našu glazbenu baštinu i prenosimo to saznanje 
na mlade članove zbora. Kao i uvijek, jer zbor 
već dugi niz godina nastupa na ovoj smotri, 
istovremeno je to i lijepo druženje s ostalim 
zborovima iz našega kraja.

Udruge
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Tekst: Udruga Nada - Rijeka

Udruga  žena operiranih dojki Nada - Rijeka osnovana 
je u lipnju 1996. godine. Cilj udruge  je kroz svoj rad 
okupiti, educirati i pružiti psihološku, pravnu, logističku, 
humanitarnu pomoć i fizioterapiju što većem broju žena 
oboljelih i liječenih od raka dojke kao i njihovim obiteljima 
i drugim zainteresiranim osobama. Prema najnovijim 
podatcima Registra za rak, Hrvatskog zavoda za javno 
zdravstvo, u Primorsko-goranskoj županiji registrirano je 
207 novooboljelih od raka dojke u 2014. godini -  205 žena 
i 2 muškarca.  Najčešće obolijevaju žene iznad 50. godine 
života, ali sve češće i žene mlađe dobi.

Kako bi oboljelima od malignih bolesti pružili trajnu 
psihološku pomoć i podršku kroz individualnu i grupnu 
terapiju udruga provodi sveobuhvatni program pod 
nazivom „Nadom do zdravlja“. U suradnji sa liječnicima 
na području Primorsko – goranske županije, niz godina, 
organiziramo predavanja o prevenciji i ranom otkrivanju 
raka dojke kako bi kontinuirano i što masovnije educirali 
žensku populaciju o važnosti redovitog samopregleda dojki, 
proširili preventivno djelovanje te senzibilizirali javnost 
za sveukupne probleme oboljelih od malignih bolesti. 
Organizacijom različitih aktivnosti kao što su fizikalna 
terapija, limfna drenaža, likovne radionice, predavanja, 
izleti, promoviranje zdravog načina života i prehrane i sl. 
nastojimo unaprijediti kvalitetu života naših članica.

Programi koje Udruga Nada provodi sufinancirani su 
od strane Nacionalne zaklade za razvoj civilnog društva, 
Primorsko – goranske županije, Grada Rijeke, Grada 
Kraljevice te niza drugih gradova i općina koji su prepoznali 
važnost tematike kojom se udruga bavi.

Živjeti s „Nadom“

Živjeti s „Nadom“

Bolest kao put prema sebi

Rak je bolest tišine. Od nje zanijemite, dugo, 
dugo…

Kad progovorite, osluškujete riječi, 
promišljate o njima, o prošlim događajima, 
sabirete i sumirate, analizirate konstantno 
pitajući….

U tim riječima ne prepoznajete više svoje 
misli i shvaćate da ste na putu nečega što se 
zove promjena – vas kao osobe.

Prihvaćate bolest kao put razvoja i novoga 
samoostvarenja.

Rak nije mrak – mnogi tome svjedoče. Čak 
ističu da im je to najbolje što im se u životu 
dogodilo jer ih je probudilo, protreslo i 
ukazalo na način života koji nije bio u skladu 
s njima samima. Bolest kao učitelj, smjerokaz, 
vodič.

Vrijeme je za iskrenost. Tešku, golu, iskrenost 
– što me je to otjeralo u zagrljaj bolesti? Od 
čega bježim? Čemu stremim?

Proces preispitivanja je bolan, često i 
dugotrajan. Ako je iskren, odgovori će doći. 
Tada treba smoći snage, i oprostiti i sebi i 
drugima – duboko, ponizno. I još jedanput, i 
još jedanput…

Kad isplačete uvrede i nepravde, boli i 
događaje, ljude, njihove i vaše postupke, 
budite zahvalni što ste imali priliku i 
mogućnosti sve to spoznati.

Oslobođeni svih tereta radujte se novom 
danu i uživajte u trenutku, u sada, jer samo 
postoji sada. Tada ćete uvidjeti da je život 
radost, čaroban dar, igra, a svi odgovori u 
najskrovitijem dijelu svijeta – u vama samima.

Ivana Marin-Garac, članica
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Tekst: Smiljka Ostović
Svibanj je posvećen majci. S majkom  se slavi i obnavlja život, 
stvara obitelj.  To je bio povod druženja u Čitaonici  Šmrika.
Jutros smo nastavu održali u Čitaonici. Na početku smo se 
opustili uz lijepu glazbu. Zatim smo i mi učenici PŠ Šmrika 
otpjevali (i odsvirali) dvije pjesmice. Nakon svih pjesmica 
, stigao je meni najzanimljiviji dio dana – djetinjstvo tete 
Ruže. Teta Ruža nam je pričala kako su provodili djetinjstvo. 
Nosili su vodu iz šterne, grijali se na drva, kuhali na drva, 
peglali na drva. „Va uvali Dumboka su va izvoru na Perili 
prali robu. Mliko je nosila va Omišalj, pješke prema moru, 
z barkun na Maltemp i dignula se na Omišalj. Igrali su se z 
kamičići, na školice i drugih starih igar. Va Dumbokoj je bila 
vezana bracera i ž njejega jarbola  skakali va more. ... Kad 
bi ostalo malo vode va šterni, hodili bi na kalci po vodu za 
blago ... Imeli su va štalah blago. Peljali bi ga na pašu.

Bilo nan je jeko lipo i uživali smo!“
Ivano Baić, IV. r. (za ovu prigodu svirao harmoniku)

Prekrasno mi je bilo ovdje u Čitaonici. Naučili smo mnogo 
stvari. Jako je lijepo. Upoznali smo mnogo ljudi. Naučili smo 
mnogo o teti Ružinom životu. Nisu imali skoro ništa što mi 
sada imamo. Pjevali smo: Ljubav je bol, U jednoj maloj školi 
i Čestitka majčici.
Gabrijela Ručević, II. r

Teta Ruža nam je pričala kako je bilo kad je ona bila mala. 
Recitirala nam je pjesmice. Pričala nam je o svojem životu. 
Bilo nam je lijepo i sretni smo. Nismo znali da će biti tako 
zanimljivo, pjevali smo. Dugo ću se sjećati ovoga kad nam 
je teta Ruža pričala.
Antonio Sobol, II. r.

Osjećao sam se prekrasno. Čuo sam ono što nikad nisam 
čuo. Čuo sam kako su se prije igrali sa igračkama koje 
su sami pronašli. Teta Ruža nam je pričala o svom životu. 
Otpjevala nam je pjesme. To je lijepi doživljaj. teta Ruža voli 
djecu.  Slušali smo pjesme s klavira. I mi smo čak pjevali 
pjesme. ... Teta Ruža ima sivu kosu.
Fran Vicić, II. r.

Prijateljstvo i ljubav – druženje u Čitaonici Šmrika

Prijateljstvo i ljubav – druženje u Čitaonici Šmrika

Svibanj, najproljetniji mjesec, pun snage probuđene i 
rascvjetane prirode, intenzivnih mirisa, boja. Svibanj je  
posvećen majci. S majkom  se slavi i obnavlja život, stvara 
obitelj.  To je bio povod druženja u Čitaonici  Šmrika u kojoj 
su bili: učenici Područne škole Šmrika sa svojim učiteljicama 
i učiteljem, jedna nona, snimatelj i domaćice, te gosti:  g. 
Mirko Barić i teta Ruža Turina rođena Juretić.  G. Mirko je 
glasom i odabirom  vječnih pjesama o majci  stvorio ugođaj, 
a darovita teta Ruža, rođena 1930. s radošću se sjećala svoga 
života i  pričala  o djetinjstvu, djevojaštvu, majčinstvu, a 
dugo je nona i pranona.                    
         Što dodati ovome što su djeca doživjela i napisala? 
Dogodio se i nadahnuti scenskih izraz, epizoda  majka i sin, 
razgovor povjerljivi, kad dijete doživi neuspjeh, rješavanje 
svoju poteškoću, muku,  koju jedino majka može razumjeti 
i izliječiti. Majka tješi i savjetuje, pomaže sinu  da ojača i 
uspije. Sin joj za Majčin dan poklanja kiticu poljskoga 
cvijeća. Ostali smo ganuti viđenim! (Sve se stvorilo i nastalo 
toga jutra u kući usred mjesta i na asfaltu.)
Pano u Čitaonici govori i slikama  i riječima, svjedoči 
doživljeno. 

Teta Ruža je bila jako 
uzbuđena, zadovoljna i 
vesela. „Nismo imeli puno, 
imeli smo dovoljno. Vavik 
smo jedni drugin va delu 
pomagali. Imeli smo puno 
ljubavi od sih naših starijih. 
Si smo bili veseli i vavik smo 
pivali. Danas su ljudi željni 
veselja.“
Zahvalili smo se teti Ruži 
buketićem mirisnog cvijeća.
Učiteljice su bile radosne i 
ponosne  na svoje učenike, 
jer kažu progovorili su i oni 
najšutljiviji.
Pohranili smo u srca još 
jedan ugodan susret!

Udruge
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Tekst: Smiljka Ostović i Katarina Blažina

Nakon trinaest sati putovanja autobusom, u petak 6. srpnja 
2018. godine Puhački orkestar Grada Čabra iz Čabra i 
KUD Eugen Kumičić iz Križišća  stigao je u grad Trstena  
u Slovačkoj. Vrijeme je  „Oravskog folklornog leta“,  koje 
uključuje i trodnevni festival puhačkih orkestara „Trstenska 
kridlovka“ (kridlovka je puhački instrument). Festival je 
međunarodnog karaktera, a ovogodišnji je 28. po redu. 
Iz Hrvatske, Puhački orkestar Grada Čabra iz Čabra i 
Tamburaški orkestar KUD-a Eugen Kumičić iz Križišća 
nastupili su drugi dan, u subotu, 7. srpnja 2018.
Dan topao, vedar. Predvečerje. Sparine nema.
Na glavnom gradskom trgu, srednjoeuropskog ugođaja, 
pozornica, ugodno gledalište, cvijeće, mirisi, rasvjeta, 
odličan razglas ... Ipak, najljepši ukras bili su ljudi svih 
životnih dobi, cijele obitelji s djecom  i sveopće blagdansko 
raspoloženje...
Izvođači su nastupali u narodnim nošnjama. Izlijevalo se 
bogatstvo izričaja njegovanih u stilu pjevanja, sviranja, u 
bojama i kreacijama  nošnji ...
Naši su prijatelji Gorani, Puhački orkestar Grada Čabra, 
jednosatni zapaženi nastup, sviranje, i sviranje i pjevanje, 
imali u 18 sati. U 20 sati Tamburaški orkestar KUD-a 
Eugen Kumičić pod ravnanjem gospodina Milana Alavanje. 
Sadržaj, naše prekrasne pjesme od plave do zelene ravnice i 
Završno kolo iz opere Ero s onoga svijeta, Jakova Gotovca.  
Doimalo se čarobno! U Slovačkoj tamburica kao glazbeni 
instrument nije poznata. U gledalištu skoro nevjerica, kako 
je moguće iz tako malog glazbala izmamiti tako umilne 
tonove?! Tamburice među puhačkim instrumentima! Kao 
šlag na torti! 
Festival „Trstenska kridlovka“, treći dan, uvijek u nedjelju 
ujutro, završava svetom misom za pokojne sudionike 
dosadašnjih nastupa. U sjeni stoljetnih stabala u perivoju 
crkve svetoga Martina, pred početak svete mise, nastupio je 
naš orkestar prigodnim pjesmama. I za oproštaj, svirali su 
Aleluja iz oratorija Mesija G. F. Handela, „Aleluju“ koju je 
obožavala utemeljiteljica KUD-a, pok. Antica Rempešić.
Tri smo dana bili gosti predivnih domaćima, kulturno 
umjetničkog društva  Limene glazbe Oravanka i grada 
Trstene.
U gradu Trstena živi oko 7 500 stanovnika. Grad pripada 
Žilinskom kraju u okrugu Tvrdošin na sjeveru Slovačke. 
Grad je po mjeri čovjeka, glavni prostrani trg, zvonici, 

Na festivalu „Trstenska kridlovka“

Na festivalu „Trstenska kridlovka“

kulturne i zdravstvene ustanove, obiteljske kuće i 
višekatnice, njegovane okućnice i parkovi ... Koliko nam 
je vrijeme dopustilo, uživali smo u prirodnim i kulturnim 
ljepotama Žilinskoga kraja vozeći se autobusom, brodom 
i pješačeći. Slovaci su druželjubivi, neposredni i veseli. 
Uživaju u pjesmi. Vole i znaju naše klasične zabavne 
pjesme... Radost, jednostavnost komunikacije, opuštajuća 
iskrenost dragih ljudi odmara, hrani dušu... Bilježe se u 
srcima...
  I jedna posebnost! U subotu, 7. srpnja 2018. nakon 
našeg „glazbenog“ nastupa, na Svjetskom nogometnom 
prvenstvu u Rusiji,  započelo je drugo poluvrijeme utakmice 
Hrvatska – Rusija. Neizvjesnost, produžeci, penali! Izložili 
smo slike naših heroja, navijali i molili! I veličanstvena 
pobjeda naših Vatrenih! Radost  sa suzama! Krenula je 
pjesma za pjesmom! Svi koji smo doputovali iz Hrvatske 
slavili smo na trgu. Veselje! Kao da do sada nismo nikada 
tako otvoreno sa strašću  izražavali   sreću! Veselje, iskreno 
veselje!Pridružili su nam se domaći navijači, ali i svatovi iz 
obližnjeg hotela.
Kaže se, ako je prijatelj, prijatelj je zauvijek! Gospođa 
Margita Gitka Rekit Grolmusova, Slovakinja, dugo godina 
živi u našem zavičaju. Voli zemlju u kojoj se rodila i ovu u 
kojoj živi, voli činiti dobro povezivati ljude i krajeve. Bila je 
prijateljica pok. gospođe Antice Tonči Rempešić  i KUD-a E. 
Kumičić. I sada kao osvjedočena prijateljica KUD-a  još je 
jednom povezala  svoje dvije domovine Slovačku i Hrvatsku. 
Predsjedništvo KUD-a na čelu s predsjednicom gđom. 
Katarinom Blažina i predsjedništvo Puhačkog orkestra 
Grada Čabra na čelu s gđom. Majom Šamrl  dogovorili 
su potankosti odlaska na festival. U Slovačkoj su bili i 
predstavnici Grada Kraljevice i Mjesni odbor Križišća.
Svatko je imao svoje poslanje i izvršio ga! Za pamćenje i 
dugo sjećanje! Svaki naš nastup popraćen je promidžbenim 
tiskanim sadržajima, prigodnim delicijama zavičaja 
uz neizostavne naše „hrvatske kockice“. Dostojno smo 
predstavili zavičaj, Grad Kraljevicu i našu domovinu 
Hrvatsku!
Iskreno zahvaljujemo brojnim neimenovanim prijateljima, 
podupirateljima i dobročiniteljima KUD-a koji su nas 
dostojno ispratili i s radošću dočekali.
Od srca hvala našim srdačnim domaćinima Limenoj glazbi 
Oravanka i gradu Trstena, dragim i dobrim ljudima i 
gospođi Gitki Margiti Rekit Grolmusovoj. 
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Tekst: Petra Hodanić

NK Kraljevica i NK Primorac

Sezona 2017/2018. za nogometaše Kraljevice završila je 
početkom lipnja, pa su tako pioniri završili na šestom, 
juniori na petom, a seniori na trećem mjestu. 27.6. na 
stadionu Milana Ružića - Minte na Oštru, prijateljsku 
utakmicu odigrali su NK Kraljevica i HNK Rijeka. Kao 
dobri domaćini, kraljevičani su ovoga puta „pustili“ goste 
da pobijede te je tako utakmica završila 11:0 u korist Rijeke. 
Dobrog sportskog raspoloženja nije nedostajalo kako 
tijekom utakmice na tribinama tako ni nakon utakmice gdje 
se druženje nastavilo do kasno u noć.

Mlađi pioniri NK Primorca sezonu su završili na drugom 
mjestu, iza NK Rijeke. Mlađi i stariji morčići su također 
naporno trenirali i natjecali se tokom cijele godine te 
su ostvarili dobre rezultate. Limači (predtakmičari) su  

sudjelovali na cjelogodišnjem turniru u SRC Srdoči koji je 
završio krajem travnja te su dobili medalje i diplome od 
igrača HNK Rijeke. Uz redovna natjecanja klub je nastupio 
na raznim turnirima diljem Primorsko goranske županije, u 
Malinskoj na Dubašnica kupu, u Jelenju na Memorijalnom 
turniru Bruno Ban, u Novom Vinodolskom na manifestaciji 
Fit for Novi te u Crikvenici na Crikvenica cupu. Početkom 
svibnja trening NK Primorca vodili su treneri iz Coerver 
coaching akademije iz Nizozemske u svrhu prezentacije i 
promocije modernog nogometnog treninga. Krajem srpnja 
na nogometnom igralištu NK Primorca održan je susret svih 
bivših igrača NK Primorca koji su nakon odigrane revijalne 
utakmice druženje nastavili u klupskim prostorijama. 

KK Kraljevica

Seniorska ekipa košarkaša sezonu 2017/2018 završila je na 
petom mjestu, kadeti na četvrtom mjestu u svojoj skupini 
dok su mlađi kadeti koji igraju skupa sa Kostrenom završili 
na trećem mjestu u svojoj skupini. Krajem svibnja održan 
je turnir za djevojčice i dječake „Kraljevica 2018“ gdje je 
sudjelovalo 4 ekipe, a u sklopu turnira održano je i natjecanje 
u tricama. Povodom završetka natjecateljske sezone, krajem 
lipnja, održano je druženje uz roštilj svih članova i prijatelja 
kluba te su se već pripremale taktike za novu sezonu 
2018/2019 koja će početi u drugoj polovici kolovoza.

Kraljevički sportski uspjesi

Kraljevički sportski uspjesiSport

Početkom nove školske godine krenuli su upisi u tri grupe 
za osnovnoškolce i to Škola košarke (1.-4. razred - dječaci i 
djevojčice), Djevojčice (5.-8. razred) i Dječaci (5.-8. razred) 
te ovim putem pozivamo sve zainteresirane da nam se 
pridruže.
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Ema druga na Šahovskom 
prvenstvu Hrvatske za kadete

Šahisti ŠK Kraljevica 
nastavljaju nizati svoje 
uspjehe gdje god da se 
pojave. Tako je mlada 
šahistica Ema Hajdinić, 
sa svojih 9 godina, postala 
županijska prvakinja u 
kategoriji do 9, 11 i 13 
godina. U kategoriji do 9 
godina, Vilim Kvaternik 
osvojio je osmo mjesto, a 
u kategoriji do 7 godina, 
Andrej Regent osvojio 
je četvrto mjesto na 
šahovskom prvenstvu 
PGŽ.

Kako je objavljeno na šahovskoj nacionalnoj rejting listi 
koja je izašla 1.4.2018., Ema je postala majstorski kandidat. 
Sa 1907 rejting bodova prva je na listi mladih kadetkinja do 
12 godina u Hrvatskoj. U samo šest mjeseci ove godine, Ema 
ima impresivan rezultat- 94 partije, 82 pobjede, 7 remija i 5 
poraza. 

Na Šahovskom prvenstvu Hrvatske za kadete do 7, 9, 11, 
13 i 15 godina koje se održalo u Trogiru od 16. do 21.6., 
u konkurenciji do 9 godina, Ema je od sedam partija, 
pobijedila pet i dvije remizirala te sa 6 bodova osvojila sjajno 
drugo mjesto. Ovim rezultatom Ema je ponovno izborila 
nastup na svjetskom ili europskom prvenstvu iduće godine. 
Njen vršnjak Vilim Kvaternik, u mnogo brojnijoj muškoj 
konkurenciji od 44 igrača, podijelio je 8.-13. mjesto (po 
dodatnim kriterijima osvojio je 12. mjesto) s pet pobjeda, 
jednim remijem i tri poraza. Vilim je ujedno i najuspješniji 
igrač turnira s 5,5 boda od igrača koji nisu imali rejting te će s 
ovim uspjehom osigurati nove rejting bodove i 4. kategoriju.

Sredinom travnja završila je 2. šahovska kadetska liga 
zapad, a kadeti 
ŠK Kraljevica, 
Ema Hajdinić, 
Marko Kvaternik, 
Mihajlo Zorić, 
Vilim Kvaternik, 
Dominik Čarija 
i Andrej Regent 
sa sveukupno 10 
bodova osvojili 
su drugo mjesto. 
Kadeti su nastupali 
i na ubrzanim 
turnirima u Rijeci, 
Liču, Novom 
V i n o d o l s k o m 
te su osvojili 
razne medalje, 
Ema tri zlatne i 
jednu brončanu, 
Dominik Čarija 

zlatnu, srebrnu i brončanu, a Mihajlo Zorić i Vilim 
Kvaternik srebrnu i brončanu . Seniori Kraljevice 
nastupaju u Trećoj hrvatskoj šahovskoj ligi zapad te 
nakon odigranih 6 kola na diobi su četvrtog i petog 
mjesta, sa osam meč bodova. Kraljevica je pobijedila 
“Gacku” Otočac, “Labin” Labin, “Pula 2” Pula i “Delnice” 
Delnice, a izgubila od “Velebit” Senj i “Uljanik” Pula.

Kraljevačke regate JK Oštro

Jedriličarski klub Oštro već tradicionalno je i ove godine 
30.6. organizirao 24. Kraljevačku regatu krstaša. Krenulo 
se u podne iz Kraljevice prema Bakarcu, gdje se okrenulo 
i nastavilo prema uvali Scott i dalje do rta Neriz u 
Jadranovu te natrag do cilja u Kraljevici. Sudjelovalo je 55 
jedrilica, no zbog nedostatka vjetra samo je 26 jedrilica 
stiglo do cilja. Podjela nagrada i druženje jedriličara 
održalo se u prostorijama RŠK Škarpina u uvali Carovo, 
a kasnije se nastavilo na rivi uz koncert Gustafa.

14. i 15.7. 2018. prema kalendaru HJS u planu je bilo 
održavanje i Kraljevačke regate za klase Laser L 4.7 i 
Optimist. U dva dana bilo je predviđeno pet jedrenja 
(regatno polje kurs trapez) iznad rta Oštro, no zbog 
loših uvjeta na moru (slab nestabilan vjetar promjenjivog 
smjera) u dva dana nije bilo održano nijedno jedrenje 
(plov). Na regati je bilo prijavljeno 13 jedriličara u klasi 
L 4.7 iz 9 klubova, te 40 jedriličara u klasi Optimist iz 11 
klubova. Kao svake godine i ove godine JK Oštro iskazao 
se kao odličan i dobro pripremljen organizator regate 
iako nagrade najuspješnijima nisu mogle biti dodijeljene.

RŠK Jastog i RŠK Tunera
Početkom lipnja, u akvatoriju od Duge uvale do Crne 
punte održalo se 26. međužupanijsko prvenstvo 
sjevernog Jadrana u podvodnom ribolovu, a sudjelovali 
su i ribolovci RŠK Jastog iz Šmrike, Dario Pavošević i 
Dejan Lerch koji su osvojili dvanaesto i trinaesto mjesto. 
Ova godina je za RŠK Jastog bila i izborna te su tako na 
Skupštini održanoj sredinom travnja, ponovno za svog 
predsjednika izabrali Kristijana Rumoru koji će na tom 
mjestu biti slijedeće četiri godine.

RŠK Tunera s Bakarca ovu sezonu započeo je uređenjem 
zajedničkih prostorija te već tradicionalnom Bakljadom 
koja se organizira 30.4., povodom Praznika rada. 
Dvjestotinjak baklji raspoređenih bakaračkom rivom 
osvijetlilo je Bakarac te pružilo predivan prizor za 
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domaće, ali i za goste. 19.5. ispred crkve Svetog Petra 
mogli ste prisustvovati koncertu klapa za otvorenje leta u 
Bakarcu koji je također bio u organizaciji RŠK Tunera (i MO 
Bakarac), a 24.6. i natjecanju u pripremi ribljeg brodita.

Kickboxing klub Frankopan

KBK Frankopan iz Kraljevice u zadnjih nekoliko mjeseci 
nastupio je na 6 natjecanja na kojima su osvojili ukupno 
52 medalje. Posebno valja istaknuti 5 brončanih medalja 
sa državnih prvenstava, od čega su dvije u juniorskoj 
konkurenciji i 3 u uzrastu starijih kadeta. Posebne 
pohvale zaslužuje i Elin Rošić koja je sa 3 zlatne medalje 
osvojene na županijskom prvenstvu proglašena najboljom 
natjecateljicom prvenstva.

Mladi kraljevčani uspješni 
vaterpolisti Primorje Erste 
bank

D o m i n i k 
Abramović rođen 
je 1.5.2005. te 
će na jesen u 
sedmi razred OŠ 
Kraljevica. Nakon 
četiri godine 
treniranja plivanja 
u Plivačkom klubu 
Primorje prešao 
je u Vaterpolo 
klub Primorje 
Erste Bank gdje 
već petu godinu 
trenira i sa svojom 
g e n e r a c i j o m 
bilježi zapažene 
uspjehe na 
ž u p a n i j s k i m 
i državnim 

prvenstvima i kupovima.

U sezoni 2016/2017 u kategoriji „Nade“, pored titule prvaka 
županije, osvojili su prvo mjesto u Prvenstvu RH i osvajači 
su Kupa RH. Godinu dana kasnije, u sezoni 2017/2018 u 
kategoriji mlađih kadeta ponovno su osvojili Županijsko 
prvenstvo i obranili naslov prvaka Prvenstva RH, dok su se 
sa netom završenog Državnog Kupa vratili sa brončanom 
medaljom. Dominik igra pretežno poziciju centra, ali igra 
i druge pozicije po potrebi. Uzori su mu Ivan Krapić i Josip 
Vrlić, poznati riječke centri i reprezentativci RH.

Posljednjih par godina Dominik sudjeluje u kampovima 
HVS-a koji dodatno prate i usavršavaju mlade talentirane 
vaterpoliste i potencijalne buduće reprezentativce.

Borna Margitić rođen 
je 11.3.2007. te će na 
jesen u šesti razred OŠ 
Kraljevica. Vaterpolo 
je počeo trenirati u 
klubu Primorje Erste 
Bank 1.10.2016., a u 
lipnju 2017. priključio 
se ekipi u kategorijama 
„Prednade“ i „Nade“ 
pod vodstvom trenera 
Bobana Voštića. Tad 
su krenuli treninzi 
po 2 sata dnevno. Na 
ljeto, kada završi škola, 
Borna trenira dva 
puta dnevno, ujutro 
i navečer. Krajem 
srpnja 2018. godine, 
Borna i njegova ekipa 
osvojili su Kup Republike Hrvatske za kategoriju „Nade“. 
U kolovozu 2017. na Prvenstvu Hrvatske osvojili su zlatnu 
medalju, a ove godine u travnju također su postali prvaci 
Hrvatske u svojoj kategoriji.

Sportska zajednica Grada Kraljevice je na proljeće 
u suradnji sa klubovima poslala nekoliko prijava na 
Javni poziv za dodjelu sredstava putem pokroviteljstva, 
financiranja manifestacija i drugih događanja od općeg 
značaja za PGŽ u 2018. godini koji je bio raspisan od strane 
Primorsko- goranske županije. Pa su tako NK Kraljevica, 
NK Primorac, BK Križišće i JK Oštro odobrena sredstva 
(donacije) koja će im pomoći u njihovom radu.

Sve novosti klubova članova Sportske zajednice Grada 
Kraljevice svakodnevno možete pratiti na našoj facebook 
stranici i na našoj mrežnoj stranici www.szgk.hr.

Sport
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Tekst: Alen Randić

Ove godine održalo se drugo izdanje malonogometnog 
turnira koji nosi ime našeg tragično nastradalog sumještanina 
Bruna Kurolta, a u organizaciji njegovih prijatelja, suigrača 
i konobe „Fran Krsto Franokpan“ iz Kraljevice. Turnir se 
odvijao na popularnoj „Marakani“ u Kraljevici, igralištu na 
kojem je i Bruno napravio prve nogometne korake, a koju 
od lani krasi mural s njegovim likom. 

Vijesti ukratko
Sportski dio natjecanja održavao se od 10.- 14. srpnja od 17-
01 sata, a nastupilo je 19 momčadi iz Primorsko-goranske i 
Ličko-senjske županije raspoređenih u četiri skupine. Brojni 
posjetitelji su u četiri natjecateljska dana mogli uživati 
u malonogometnim majstorijama, a najbolji iz skupina 
ostvarili su plasmane u samu završnicu. 

U finalu, u kojem smo vidjeli pregršt lijepih poteza, kao 
pobjednik je izašla ekipa domaćina Konobe „Fran Krsto 
Frankopan“ koja je pobijedila ekipu „Dinocopa“ iz Omišlja 
rezultatom 1:0. Treće mjesto osvojila je ekipa „Geomarin-
CB Arcadia“ iz Novog Vinodolskog savladavši ekipu CB 
„Campetto“ iz Rijeke rezultatom 6:5 nakon boljeg izvođenja 
šesteraca. 

Za najboljeg strijelca i igrača turnira proglašen je Edi Kurolt 
iz ekipe Konobe „F.K. Frankopan“ koji je time obranio obje 
prošlogodišnje titule, dok je najbolji vratar bio Nikolas 
Bilen, također iz pobjedničke momčadi. Nagrade najboljima 
uručili su Doris Kurolt, sestra pokojnog Bruna, direktor 
TZ Grada Kraljevice Robi Krulić, gradonačelnik Grada 
Kraljevice Dalibor Čandrlić te njegova zamjenica Paula 
Vučković.

Od sudionika i posjetitelja mogle su se čuti riječi hvale 
na organizaciju, a organizatori se ovim putem još jednom 
zahvaljuju svima koji su pripomogli i bili dijelom ovog 
turnira koji je nakon dva izdanja našao svoje mjesto na 
malonogometnoj karti naše županije.

Održan „2. Memorijalni malonogometni turnir Bruno Kurolt“

Crveno-bijela Kraljevica
I gradska uprava Grada Kraljevice podržala je Vatrene 
na Svjetskom nogometnom prvenstvu!!

Vijesti ukratko
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Ekipa Grada Kraljevice 
sudjelovala na „Bakarskim 
susretima“

Tekst: Igor Konjević

U cilju zbližavanja mladih iz svih mjesta u sklopu Grada 
Bakra, osmišljena je manifestacija “Bakarski susreti” po 
uzoru na nekadašnje Jadranske susrete. Natjecanje se ove 
godine održalo 28. srpnja na Žalu ribara. Snage su odmjerile 
podružnice udruge umirovljenika s područja Grada 
Bakra, a nakon njih slijedilo je natjecanje ekipa Bakra, 
Hreljina, Krasice, Kukuljanova, Škrljeva, Praputnjaka, 
Zlobina i naše gostujuće ekipe, iz Kraljevice. Hvala svim 
sudionicima što su dali sve od sebe i borili se do kraja. 
U ekipi Grada Kraljevice bili su: Katica Bajčić, Jelena 
Bašić, Alem Bašić, Mauro Kružić, Frane Frleta, Branko 
Matošić, Ranko Frka, Dejan Vuksan, Igor Konjević, Hrvoje 
Španja, Jakov Dorić i gradonačelnik Dalibor Čandrlić. 
Hvala našim prijateljima iz susjednog grada na pozivu i 
druženju! 

Početak radova na projektu 
Energetska obnova zgrade 
Osnovne škole Kraljevica

Tekst: Ana Prodan Mogorović

Župan Zlatko Komadina, pročelnica Upravnog odijela 
za odgoj i obrazovanje Edita Stilin, pročelnik Upravnog 
odijela za regionalni razvoj Ljudevit Krpan te rravnatelj 
REA Kvarner Darko Jardas, posjetili su 24. svibnja 2018. 
godine Osnovnu školu u Kraljevici gdje započinju radovi 
na energetskoj obnovi. U obilasku su im se pridružili 
i gradonačelnik Grada Kraljevice Dalibor Čandrlić i 
zamjenica gradonačelnika Paula Vučković jer se ovaj 
projekt realizira i uz sufinanciranje iz proračuna Grada 
Kraljevice. Za vrijednost radova na OŠ Kraljevica biti će 
izdvojeno 2.884.616,75 kuna. Grad Kraljevica sufinancirati 
će projekt s 355.000 kuna. Građevinskim mjerama poboljšat 
će se energetska učinkovitost zgrade toplinskom izolacijom 
pročelja i krovišta, obradom dotrajalog krova te zamjenom 
postojeće energetski neučinkovite stolarije. Završetak 
realizacije projektnih aktivnosti predviđen je za 31. ožujka 
2019. godine.

Najava akcije darivanja krvi
Društvo DDK Grada i Brodogradilišta 

Kraljevica u 2018. organizira akciju darivanja 
krvi 20. listopada 2018. godine.

Akcija će se održati u prostorijama 

Hotela Kraljevica od 8:00 do 12:00 sati. 

Pozivamo darivatelje krvi i sve koji to žele 
postati da se odazovu akcijama i daruju ono 

najvrijednije – krv!

Vijesti ukratko
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Razgovor vodila:
Ana Prodan Mogorović

Davor Konjević, 27-godišnji 
košarkaš iz Kraljevice, koji 
je posljednje dvije sezone 
proveo u „Škrljevu“, karijeru 
nastavlja u „Šentjuru“ 
nedaleko Celja. Igrač koji je 
ponikao u „Kraljevici“ poslije 
„Crikvenice“, „Križevaca“, 
„Kvarnera 2010“, „Gorice“ 
i „Škrljeva“ prvi put odlazi 
izvan Hrvatske.

Koji su tvoji dojmovi nakon 
prošle sezone? Kako ćeš 
pamtiti KK „Škrljevo“?

Prošla sezona je bila sjajna, kako za 
mene osobno tako i za KK „Škrljevo“. 
Ostvario se ogroman iskorak ulaskom u 
doigravanje i igranjem finalnog turnira 
Kupa „Krešimir Ćosić“. Klubu iz male 
sredine nije jednostavno pozicionirati 
se među 5-6 najboljih ekipa u Hrvatskoj.

Prošle sezone bio si četvrti strijelac HT Premijer lige 
s prosjekom od 16.7 poena, dok si u poretku za 
MVP-ja regularnoga dijela sezone po statističkom 
učinku bio na šestom mjestu. Da li ti je 2018. 
godina najbolja godina u košarkaškoj karijeri?

Individualno mi je protekla sezona definitivno bila najbolja 
do sada, iako su obje u Škrljevu bile odlične i omogućile 
mi kompletnu afirmaciju i dodatni iskorak. Puno sam 
radio na poboljšanju nedostataka iz proteklih sezona te je 
napredak očit. Velik utjecaj je imao i trener Rajković koji me 
savjetovao, ali i dao mi puno slobode u igri.

Kraljevičanin si i košarkašku karijeru si započeo u 
Kraljevici. Koje te uspomene vežu za početke?

Uz Kraljevicu me vežu lijepe uspomene. Igranje za matični 
klub pred svojim prijateljima i poznanicima, kvalifikacije za 
prvu ligu, prvi treneri i nadmetanja. To je period u kojem je 
sve bilo s puno manje obaveza i odgovornosti.

 Sjećam se i velikog veselja kada sam počeo ozbiljnije ulaziti 
u prvu ekipu sa nekih 16-17 godina. U tom periodu trener 

Kraljevice je bio Davor Tadej koji mi je tada puno pomogao, 
a koji se prošle sezone vratio u klub nakon desetak godina 
te prenosi svoje znanje nekim novim mladim igračima. Čak 
se s veseljem sjećam i zimskih dana u našoj legendarnoj 
dvorani. Nekada je bilo toliko hladno da smo skoro trenirali 
u rukavicama i kapi, no tada na to nisam gledao kao sada sa 
smiješkom. 😊 

Da li si imao i drugih ponuda osim Slovenskog 
„Šentjura“?

Bilo je drugih ponuda, ali nažalost dogodili su se neki 
problemi te nije došlo do realizacije. No, tu se pojavio 
slovenski Tajfun Šentjur i u tom periodu nisam puno dvojio 
budući da se radi o kvalitetnoj sredini.

Možeš nam reći nešto o novom klubu, treneru, 
okruženju koje te čeka?

Klub je ambiciozan, stabilan i financijski stoji mnogo bolje 
od svih naših prvoligaša, izuzmemo li ABA ligaše. Trener 
je Hrvat Jakša Vulić, poznat u hrvatskim krugovima kao 
kvalitetan trener i bio je sigurno razlog više za odlazak tamo. 
Slovenska liga je kvalitetna i nažalost mnogo cjenjenija od 
hrvatske. Puno je klubova izjednačeno i imaju stabilne 

Uspješni kraljevičan Davor Konjević
košarkašku karijeru nastavlja u Sloveniji

Razgovor s Davorom Konjevićem

U novoj rubrici Šetnja gradom cilj nam je u svakom broju predstaviti naše uspješne 
građane, tvrtke, našu školu, vrtić, crkvu, malog čovjeka.….. 
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financije i budžete. Svake godine se može dogoditi poneko 
iznenađenje, tako je i moj sadašnji klub osvojio prvenstvo 
2015. godine, pored Olimpije, Krke i ostalih, što mnogo 
govori o izjednačenosti lige. 

Kada počinje Slovensko prvenstvo? Tko su favoriti 
prvenstva?

Prvenstvo počinje 13.10. Favoriti su standardni, Petrol 
Olimpija iz Ljubljane i Krka Novo Mesto. U zadnje vrijeme 
Sixt Primorska iz Kopra puno ulaže te se također svrstavaju 
u favorite, dok ostali vrebaju iz prikrajka.

Jesi li zadovoljan načinom na koji se razvija tvoja 
košarkaška karijera?

Zadovoljan sam, iako sam mogao i brže doći do inozemstva 
i napredovati. Put je bio sporiji zbog školovanja koje mi 
je bilo primarno. Usklađivao sam dva treninga dnevno uz 
fakultet, što i nije bilo baš jednostavno. Diplomirao sam na 
Ekonomskom fakultetu u Rijeci. Sada sam posvećen košarci 
i dajem sve od sebe pa ćemo vidjeti gdje će me to odvesti, a 
osiguranje u školovanju imam.

Kao što si spomenuo po struci si diplomirani 
ekonomist. Da li se vidiš jednog dana u tom 
području?

Završio sam smjer menadžment i svakako bih volio raditi 
nešto vezano za to. Sigurno da me najviše zanima i volio bih 
kada bi to bilo nešto vezano uz sport, sportski menadžment 
ili neka tvrtka koja se bavi poslovima vezanim uz sport. 
Trenutno ne razmišljam o tome. Kada dođe vrijeme za 
to vidjeti ću koje mi se opcije pružaju, a sada sam još 
koncentriran samo na košarku.

Tko su tvoji košarkaški uzori i što ti daje motivaciju 
da treniraš svakodnevno?

Što se tiče uzora, mislim da ne postoji nitko tko nije 
odrastao uz priče o Draženu Petroviću, Toniju Kukoču, 
Dinu Rađi i ostalima. Svakako da sam pogledao mnogo 
njihovih utakmica na internetu i imam veliko poštovanje 
prema njima. Ne mogu reći da su mi baš uzori, ali svakako 
su bili motivirajući faktor. Pratim NBA ligu, a najdraži igrač 
ikada mi je Michael Jordan, kao i velikoj većini odraslih u 
godinama njegove dominacije, a danas Carmelo Anthony, 
James Harden, te od mlađih Lonzo Ball, te kao klub New 
York Knicksi. Svakako pokušavam kopirati neke njihove 
poteze. 

Neke posebne motivacije nema jer jednostavno volim 
sport i košarku i užitak mi je trenirati. Dan bez treninga 
jednostavno nije potpun. Da me netko mora motivirati i 
tjerati da treniram, davno bih se toga ostavio i posvetio se 
nečem drugom. Puna podrška u svemu mi je i obitelj, moji 
roditelji, djevojka i brat te naravno nona koja ne propušta 
pogledati moje utakmice.

Mjesni odbor Šmrika
organizira

Samanj robe široke potrošnje svake 

četvrte subote va misecu

kroz celo leto

od 08:00 - 17:00 ur
 ispred Društvenog doma

“Ivica Turina” u Šmriki, Burićeva 38

Samanj j samanj, tu j sega: i košar, metli, 
palentari, kalceti i papuč, donjih gać i onih ke 

gredu odozgora, maj, brhani i kapoti, skafanderi, 
konci, vune, puci i igal, lonci i padel, meda i 

pekmeza, lumbreli i postoli, rožic, igraljki za dicu 
i petešići kimi s v rit puše. A more se ča pojist i 

popit.

Pridite, lipo j’ a puno ne košta!

Grad Kraljevica poziva građanke i 
građane  da sudjeluju u kreiranju 

proračuna za 2019. godinu

Sudjelovanje građana u planiranju i donošenju 
proračuna važno je kako bi se sredstva proračunskih 
rashoda već u fazi planiranja usmjerila na projekte i 
programe koji su u najvećoj mogućoj mjeri usklađeni s 
potrebama i iskazanim stavovima građana.
Grad Kraljevica poziva građane da se ispunjavanjem 
obrasca za sudjelovanje, svojim prijedlozima i 
komentarima uključe u planiranje proračuna za 
iduću godinu. 
Navedite koje projekte želite vidjeti realizirane na 
području Grada, te koje radove smatrate važnima. 
Želimo čuti Vaše prijedloge i komentare jer su upravo 
oni najbolji pokazatelji toga što je potrebno u našem 
gradu.
Svoje ideje i prijedloge molimo Vas dostavite u pisarnicu 
Grada Kraljevice, Upravni odjel za financije, opće i 
prave poslove, Frankopanska 1a, Kraljevica, ili putem 
elektronske pošte na adresu  ana.prodan@kraljevica.hr, 
najkasnije do 31. listopada 2018. godine.
Molimo Vas da prijedloge dostavljate isključivo na 
propisanom Obrascu za prijedloge objavljenom na 
službenoj internet stranici Grada Kraljevice
www.kraljevica.hr. 

Šetnja gradom
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Tko je Andrina Frleta?

Dvedesetdvogodišnja djevojka. Pol i pol  Kraljevčanka i 
Krčanka, a čitatelji koji me ne poznaju doznat će ponešto o 
meni i kroz ovaj intervju. 😊

Predsjednica ste KUD-a Lanterna u novom 
mandatu. Kako se snalazite u radu te koji su vam 
nadolazeći projekti?

Da, predsjednica sam KUD-a „Lanterna“ Kraljevica, ali 
ujedno i voditeljica. Ponekad je zahtjevno odrađivati obje 
dužnosti, ali budući da sam mlada i poprilično entuzijastična 
osoba sve mi se uvijek čini izvedivo, tako da sam objeručke 
prihvatila uz mjesto voditeljice vokalne skupine KUD-a i 
mjesto predsjednice. Početkom jeseni, „Lanterna“ nakon 
kratkog ljetnog odmora započinje svoju novu radnu sezonu 
već tradicionalnim koncertom „Lanterna i prijatelji“, 
zatim nam slijedi „Druga folklorna smotra za Mikuljnu“ i 
Božićni koncert koji se održava na blagdan Sveta Tri Kralja. 
Očekuje nas puno novih suradnji i koncerata, putovanja, 
ali i pripreme za veliki obljetnički koncert povodom deset 
godina postojanja. 

Što Vam se najviše svidjelo na projektu Folklorne 
smotre u Kraljevici?

Početkom 2017. godine, nakon dvije i pol godine vođenja 
„Lanterne“, smatrala sam da je vrijeme da se napravi korak 
naprijed. Tako je pokrenut projekt „Folklorna smotra za 
Mikuljnu“ koja se održala 9. prosinca 2017. godine u Domu 
sporta i kulture u Kraljevici. Puno rada i truda je uloženo u 
tu priču i definitivno se isplatilo. Iako prva smotra, posebna 
je po tome što se moglo vidjeti i čuti tradicijsku glazbu i 
plesove od Slavonije do Kvarnera, ali i tradicijsku glazbu i 
plesove Makedonije i Slovačke. Kraljevica je oduvijek lučki 

grad i samim time nema folklor kao takav, u Kraljevici je 
oduvijek prevladavala pjesma. Kao kraljevčanka, smatrala 
sam da se moramo prezentirati publici s nečim našim. U 
potrazi za kraljevačkim napjevima, naišla sam na zapise 
Ljube Stipišića Delmate i ponosna sam što je „Lanterna“ 
upravo ovu smotru otvorila kraljevačkim napjevom Jelena, 
voda ti ledena, koji je mnogima nepoznat, neotkriven. Isto 
tako, uz koreografiju Verice Filić, također članice KUD-a, 
„Lanterna“ je prvi puta i zaplesala na smotri. „Lanternin“ i 
moj zadatak je da druga smotra bude još bolja, da postane 
tradicionalna i priredba stalnog karaktera i isključivo za 
Dan Grada jer iz tog razloga nosi i takav naziv. Blagdan sv. 
Mikule je također dio naše tradicije, a „Lanterna“ je upravo 
osnovana s tim ciljem. S ciljem očuvanja naše tradicije.

Da li su mladi zainteresirani za rad u folklornim 
skupinama?

Uvijek mi je drago vidjeti mlade u tamburaškoj sekciji 
KUD-a Eugen Kumičić iz Križišća i treba ih maksimalno 
podržavati, jer nažalost sve je manje mladih zainteresirano 
za folklor. 

Da li ste se ikad mislili prijaviti na talent show?

Talent show me nikad nije interesirao. Imala sam poziv za 
prijavu, ali sam odbila. Odabrala sam drugačiji put, možda 
teži, jer bi talent show-om dobila više medijskog prostora i 
neke prilike koje možda ne bi znala cijeniti u tom trenutku. 
Iz tog razloga, pomalo, ali sigurno gradim neki svoj put i 
mjesto u svijetu glazbe. 

Možete li izdvojiti tri imena po svom glazbenom 
guštu?

Celine Dion zato što i sa pedeset godina svaki dan vježba i 
radi na svom glasu. Njen glas ili volite ili ne volite, ali tehnički 

Tko je Andrina Frleta?

Tko je Andrina Frleta?

Simpatična, skromna i iznimno talentirana mlada pjevačica koja dolazi iz glazbene obitelji – 
njome su se bavili nono Ivo i otac Ivica, a glazbom se bavi  i njezin brat Frane. Pjevačica sjajnih 
vokalnih mogućnosti i osebujna glasa te nevjerojatnih interpretacijskih sposobnosti.

Andrina je na ovogodišnjem MIK-u privukla veliku pažnju slušateljstva i struke skladbom „Ukra-
di me“ kojom je pobijedila u Krku te osvojila nagradu za najbolju interpretaciju.

Razgovor vodila: Ana Prodan Mogorović, Fotografije: Milo Kirinčić i Petar Kurchner
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je izvrsna, u vokalnoj je kondiciji i 
samim time može raditi svojim glasom 
što hoće. Ništa ne prepušta slučaju, 
uključena je u produkciju i cijelu 
izrade pjesme. Živi glazbu. Također 
Giorgia i Mina, kraljice Sanrema. 
Mnogo izvođača bih mogla izdvojiti, 
slušam raznolike žanrove, ali uvijek 
me fasciniraju izvođači koji nisu samo 
izvođači, već su u cijelosti predani 
glazbi. 

Mnogo surađujete sa svojim 
bratom?

Volim reći; Frane je ja, ja sam Frane. 
Mislim da je prava rijetkost da u jednoj 
osobi imate brata, prijatelja i suradnika. 
Savršeno se nadopunjujemo. Frane je 
vrlo temperamentna osoba i uzbudljivo 
je s njim raditi. Naravno, dosta radimo 
i odvojeno, ali ako i zapne, znam da je on tu za mene kao i 
ja za njega. 

Na ovogodišnjem MIK-u nastupili ste  skladbom 
Ukradi me (Andrina Frleta - Suzana Blečić - Frane 
Frleta). Odnijeli ste uvjerljivu pobjedu u Krku te 
nagradu “Zlatni mikrofon” HR Radio Rijeke za 
najbolju interpretaciju. Kakvi su Vaši dojmovi? 

Prije tri godine imala sam priliku predstaviti se Mikovskoj 
publici kao autor glazbe za skladbu Cvit ružmarina koju 
je izvodila Katja Budimčić Sabljar, a ove godine kao autor 
i kao izvođač. Kako je ovo bio moj prvi nastup na MIK-u 
kao izvođaču, moja „misija“ bila je i trudila sam se da me 
publika što bolje upozna i da moje pjevanje bude svaku večer 
dobro, čak iz večeri u večer što bolje ako je ikako moguće, 
bez ikakvih očekivanja i razmišljanja o plasmanu. Pamtit 
ću ovaj MIK zauvijek. Ima li ljepše nagrade i motivacije za 
daljnji rad izvođaču od Nagrade za najbolju interpretaciju, 
pogotovo debitantu? Mislim da nema. Pored mnogih 
afirmiranih interpreta koji su ove godine bili na MIK-u, nije 
mi ni na kraj pameti bilo da bi upravo ta nagrada mogla biti 
dodijeljena meni. 

Kada ste shvatili da je glazba ono čime se želite 
baviti?

Uz oca glazbenika, glazba je oduvijek prisutna u mom 
životu, i nikad nisam razmišljala da bih se bavila nečim 
drugim. Već kao mala djevojčica govorila sam da ću pjevati, 
iako sam bila dijete, vjerojatno sam već onda osjećala da je 
glazba moj put.

Možemo li uskoro očekivati Vaš prvi album/nosač 
zvuka?

Kroz dvije ili tri godine, mislim da bi se i taj projekt mogao 
ostvariti. 

Dio ste Dua „Vintage Factory”? Možete li nas 
upoznati s radom i repertoarom?

Vintage Factory Duo je predivan projekt Daniele Perković, 
mlade talentirane klaviristice i muzikologinje i moje 
malenkosti. Imamo sreću da možemo svirati glazbu koju 
volimo i koju slušamo, što je danas rijetkost za mnoge 
skupine. Sviramo jazz standarde, evergreen-e, balade. 
Tražimo i obrađujemo zaboravljene pjesme nekih prošlih 
vremena, tako spremamo za ovu zimu obrade ili popularno 

zvane covere predivnih melodioznih pjesama koje je izvodila 
Radojka Šverko iz 70-tih godina prošlog stoljeća. Posebno 
nam je drago što pjevamo i sviramo na vjenčanjima, lijepo je 
kad vam ljudi prepuste s povjerenjem priliku da im uljepšate 
taj poseban dan. 

Kada se odmaknete od posla, kako najradije 
provodite svoje slobodno vrijeme?

Budući da glazbu nikad nisam gledala kao posao, u pauzi 
od pjevanja ili pisanja novih pjesama, istražujem i učim o 
glazbenoj opremi, točnije o mikrofonima jer je usko vezano 
uz moju djelatnost i zanima me glazbena produkcija i 
povijest glazbe. Puno slušam  glazbu različitih žanrova jer 
mislim da oni koji se bave glazbom i žele postati odlični 
glazbenici  najviše nauče slušanjem. Voljela bih imati više 
slobodnog vremena, jer volim povijest, posebno antičko 
doba i sve vezano za egiptologiju, fascinirana sam Egiptom. 
Volim likovnu umjetnost, arhitekturu i fotografiju. „Stara“ 
sam duša i zaljubljena sam u crno bijele filmove i stari 
Hollywood. Volim čitati. Najviše me odmaraju bura i more, 
tada je more najljepše. 

Iako ste vrlo mladi iza Vas je mnogo nastupa. 
Možete li izdvojiti omiljenu uspomenu ili nagradu?

Uvijek ću pamtiti prvi nastup na Grobničkoj skali 2013. 
godine kada sam se prvi put predstavila na tom festivalu, 
jer prvi puta u povijesti tog festivala se dogodilo da je 
jedna pjesma nagrađena prvom nagradom i od publike i 
od struke. Isto tako ovogodišnji nastup na MIK-u pamtim 
zbog predivne nagrade. Mladoj osobi koja tek započinje svoj 
glazbeni put, kao što sam ja,takve nagrade su veliki poticaj 
za daljnji rad. 

Da li ste zadovoljni kako se razvija vaša pjevačka 
karijera?

Jesam, zadovoljna sam. Znam naići na bezbroj prepreka i 
kušnji koje se mogu razbiti jedino i samo trudom i radom. 

Možete li reći da je to ono čime se želite baviti 
cijeli život ili imate i neke druge planove želje?

Glazba je definitivno moj put i moj način života. Svaki put 
kada iznova stanem pred publiku i „odputujem“ u neku 
drugu dimenziju i svoje emocije prenosim publici, a publika 
to prepozna, ispunjena sam. Jedini plan je napredovati i 
raditi na sebi, stvarati još bolji tim suradnika i glazbenika za 
nadolazeće projekte. 

Intervju
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CJENIK OGLASNOG PROSTORA
1/1 stranica-  500,00 kn
½ stranice -  250,00 kn
¼ stranice -  150,00 kn
1/8 stranice -  100,00 kn

Prijave možete slati na e-mail:
ana.prodan@kraljevica.hr
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infrastrukture
01-616-9110,

te ministarstvu gospodarstva
01-610-6304

CENTAR ZA PARTICIPACIJU ŽENA U
DRUŠTVENOM ŽIVOTU

CENTAR ZA BESPLATNU PRAVNU POMOĆ
e-mail: centar.zena@hi.t-com.hr

mob: 095/3150200
web: www.centar-zena.hr

blog: www.stopnasiljunadzenama.blog.hr

STARTUP Inkubator Rijeka
Ružićeva 14, HR-51000 Rijeka, Croatia

https://www.facebook.com/startuprijeka

Grad Kraljevica pruža besplatnu
uslugu odvoza krupnog komunalnog 
otpada

Građane molimo da se prvo jave u Vlastiti pogon 
Grada Kraljevice kako bi se dogovorila lokacija i točan 
termin za odvoz otpada. Marijan Jurinčić, tel:282-453 ili 
mob: 098/9835504.

RASPORED ODVOZA GLOMAZNOG 
OTPADA:

GRAJFER
MJESEC DATUM

RUJAN 3 10 24

LISTOPAD 1 22 -

STUDENI 5 12 26

PROSINAC 3 10 24

MALI KAMION
MJESEC DATUM

RUJAN 5 19

LISTOPAD 10 24

STUDENI 7 21

PROSINAC 5 19

Održavanje javne rasvjete
Kvarovi uočeni na javnoj rasvjeti prijavljuju se Up-
ravnom odjelu za održivi razvoj Grada Kraljevice, te 
je kod prijave radi preciznije identifikacije potrebno 

 
Antonio Linić 051/282-466 

Čišćenje septičkih jama
Za komunalnu uslugu čišćenja septičkih jama treba 

 
KD VODOVOD I KANALIZACIJA d.o.o., Rijeka 

 

Poziv
Pozivamo sve zainteresirane koji imaju iskustva 
u novinarskom radu ili fotografiji, ukoliko su 
zainteresirani za sudjelovanje u kreiranju našeg 
lokalnog lista „Frankopan“ da nas kontaktiraju na 
broj telefona:
282-465
ili na e-mail adresu
ana.prodan@kraljevica.hr.
Radujemo se budućoj suradnji!

Info
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